

တရားသိသော သူတော်ကောင်းတို့သည် တရားနှင့်ဆိုင်သောပီတိကိုစားသုံး၍ စိတ်နှလုံးကြည်လင်သန့်ရှင်းပြီး ချမ်းသာစွာနေရ၏။ သူတော်ကောင်းတရား၌လည်း အစဉ်မွေ့လျော်၍ နေ၏။ တရား၏အရသာကို ခံစားရသဖြင့် စိတ်နှလုံးသန့်ရှင်းစင်ကြယ်၏။ စိတ်နှလုံးစင်ကြယ်သဖြင့် ချမ်းသာစွာနေရ၏။ ပီတိဟူသမျှတို့တွင် ဓမ္မပီတိသည် အမြတ်ဆုံးဖြစ်၏။ ပဏ္ဍိတဝဂ်(ဓမ္မပဒ-၇၉)

## လာအိုနိုင်ငံသမ္မတနှင့်ဇနီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ချစ်ကြည်ရေးခရီးလာရောက်မည်

**နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၂**  
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးထင်ကျော်နှင့် ဇနီး ဒေါ်စုစုလွင်တို့၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ လာအိုပြည်သူ့ဒီမိုကရက်တစ်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတ မစ္စတာ ဘွန်ညံ ဗိုရာချစ်နှင့် ဇနီး မစ္စမိခင်ခင် ဗိုရာချစ်တို့သည် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံသို့ မကြာမီကာလတွင် တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီး လာရောက်မည် ဖြစ်သည်။  
(သတင်းစဉ်)



(၂၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာတိုင်းရင်းသားတို့၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေးတွင် ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးဦးစီးကော်မတီနာယက ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူ အမှာစကားပြောကြားစဉ်။ (သတင်းစဉ်)

## အဆို၊ အက၊ အရေး၊ အတီးပြိုင်ပွဲကြီးသည် မဖြစ်မနေဆောင်ရွက်သင့်သည့် လုပ်ငန်းစဉ်ဟုခံယူ အနုပညာသည် သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံ၊ လူမျိုးများ၏ ယဉ်ကျေးမှုအဆင့်အတန်းကို ကိုယ်စားပြု

**နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁**  
မြန်မာ့တန်ဖိုးဆိုသည်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဓလေ့ထုံးတမ်း၊ ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်၊ အနုပညာနှင့် သုခုမလက်ရာများကို ကိုယ်စားပြုပါကြောင်း၊ မြန်မာလူမျိုး၊ မြန်မာနိုင်ငံဟုဆိုလိုက်သည်နှင့် ယင်းတန်ဖိုးများကို အလိုအလျောက် မြင်ယောင်လာစေမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထို့အတူ အဆိုပါယဉ်ကျေးမှုအထိမ်းအမှတ်များကို မြင်လိုက်သည်နှင့် မြန်မာဆိုသည်ကိုလည်း ယှဉ်တွဲသိမြင်လာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဇန်ထီးယူက ပြောကြားသည်။  
စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့

အရေးပေါ်စီမံမှု အက်ဥပဒေအား ရုပ်သိမ်းသည့်ဥပဒေကြမ်း ပြည်သူ့လွှတ်တော် ဒုတိယပုံမှန်အစည်းအဝေး၌ တင်သွင်း  
ပြည်သူ့လွှတ်တော်သတင်း စာမျက်နှာ-၅

မူးယစ်ဆေးဝါးများဖမ်းဆီးရမိသော်လည်း ပိုင်ရှင်မဲ့ဖြစ်နေခြင်းသည် တရားဥပဒေစိုးမိုးရန် လိုအပ်နေသည်ကို သက်သေပြလျက်ရှိ  
အမျိုးသားလွှတ်တော်သတင်း စာမျက်နှာ-၅





# တိုကျိုမြို့ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများပြုလုပ်သွားမည်ဟု တိုကျိုမြို့၏ ပထမဆုံးသော အမျိုးသမီးအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ကိုအိခဲ ကတိပြု

**တိုကျို ဩဂုတ် ၁**  
 တိုကျိုမြို့အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအဖြစ် ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခံရသည့် ယူရိုကို ကိုအိခဲ(ယာဟာ)က တနင်္ဂနွေနေ့က ကျင်းပခဲ့သည့် ရွေးကောက်ပွဲတွင် ၎င်းအား ထောက်ခံရွေးချယ်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ကျေနပ်နှစ်သက်မိကြောင်းနှင့် တိုကျိုမြို့တော်ကို ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ ပြုလုပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဟောင်း ကိုအိခဲက ရွေးကောက်ပွဲရလဒ်သည် သူ့မျှော်လင့်ထားသည့် ရလဒ်ဖြစ်ကြောင်း တနင်္ဂနွေနေ့တွင် ပြောကြားသည်။ ကိုအိခဲသည် အနီးကပ်ဆုံးပြိုင်ဘက်ဖြစ်သည့် ပြည်ထဲရေးဝန်ကြီးဟောင်း ဟိရိုရာ မာဆုဒါကို မဲတစ်သန်းကျော်ဖြင့် အပြတ်အသတ်အနိုင်ရရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး တိုကျိုမြို့တော်၏ ပထမဆုံးသော အမျိုးသမီးအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ကိုအိခဲသည် အင်္ဂါနေ့တွင် တိုကျိုမြို့တော်၏ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတာဝန်များကို စတင်ထမ်းဆောင်မည်ဖြစ်သည်။

ကိုအိခဲသည် လက်ရှိအာဏာရပါတီဖြစ်သည့်

လစ်ဘရယ်ဒီမိုကရက်တစ်ပါတီကို ဖိဆန်ပြီး တစ်သီးပုဂ္ဂလအဖြစ် အရွေးချယ်ခံခဲ့ရသူဖြစ်သည်။ ပါတီက မာဆုဒါကို ထောက်ခံခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ထောက်ခံဆန္ဒမဲတိုင်းဟာ တန်ဖိုးရှိပါတယ်။ ရာထူးသစ်ရဲ့ တာဝန်ဝတ္တရားတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး တာဝန်ယူမှုအပြည့်ရှိရမယ်လို့ နားလည်ထားပါတယ်။ တိုကျိုမြို့တော် နယ်နိမိတ်အတွင်း ပွင့်လင်းမြင်သာမှုနဲ့ တရားမျှတမှုအတွက် အဓိကဖော်ဆောင်သွားမှာဖြစ်သလို ဒီဖြစ်စဉ်တွေကို လေ့လာစောင့်ကြည့်ဖို့အတွက် အဖွဲ့အစည်းတစ်ခု ဖွဲ့စည်းသွားမှာဖြစ်ပါတယ်”ဟု ကိုအိခဲက ပြောကြားသည်။

ကိုအိခဲအရင် တိုကျိုမြို့တော်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးတာဝန်ယူခဲ့သူ ယိုချီ မာဆုဒါသည် ငွေကြေးအရှုပ်တော်ပုံကြောင့် ရာထူးမှနှုတ်ထွက်သွားခဲ့ရသည့်အတွက် တိုကျိုမြို့တော်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရာထူး ရွေးကောက်ပွဲကျင်းပရခြင်းဖြစ်သည်။

အင်န်အိတ်ချီကေ။



# နေတိုးအဖွဲ့လေတပ်အခြေစိုက်စခန်းကို တူရကီရဲတပ်ဖွဲ့ ခေတ္တပိတ်ခွဲ

**အန်ကာရာ ဩဂုတ် ၁**  
 အာဏာသိမ်းယူရန် ကြိုးပမ်းမှုအသစ်တစ်ရပ် ထပ်မံပေါ်ပေါက်ခြင်းမရှိစေရေးအတွက် ကာကွယ်တားဆီးသည့်အနေဖြင့် တူရကီနိုင်ငံ အရှေ့တောင်ပိုင်းရှိ အင်ဆာလစ်လေတပ် အခြေစိုက်စခန်းကို ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် အကြမ်းဖက်မှုတိုက်ဖျက်ရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ခေတ္တပိတ်ထားလိုက်ကြောင်း ဟာရီယက်နေ့စဉ်သတင်းစာက ရေးသားဖော်ပြသည်။

အင်ဆာလစ်လေတပ် အခြေစိုက်စခန်းကို ခေတ္တပိတ်ထားမှုမှာ နှစ်နာရီခွဲမျှ အချိန်ကြာမြင့်ခဲ့သည်။ အစ္စလာမစ်သာသနာရေးခေါင်းဆောင် ဖာဟူလာဂူလ်အား ထောက်ခံသူများက ယင်းလေတပ်အခြေစိုက်စခန်းကို အသုံးပြုကာ အာဏာသိမ်းရန်ကြိုးပမ်းမှု ပြုလုပ်ဖွယ်ရှိသည်ဟု ယင်းနေ့အစောပိုင်းတွင် သတင်းများထွက်ပေါ်ခဲ့သည်။

အင်ဆာလစ်လေတပ် အခြေစိုက်စခန်းကို အမေရိကန်ဦးဆောင်သောညွှန်ပေါင်းအဖွဲ့က အသုံးပြုနေပြီး အီရတ်နှင့် ဆီးရီးယားနိုင်ငံတွင်းရှိ အစ္စလာမစ်နိုင်ငံတော်ထူထောင်ရေးအဖွဲ့(အိုင်အက်စ်)အုပ်စုကို လေကြောင်းမှ စစ်ဆင်တိုက်ခိုက်နေသည့်လေယာဉ်များ ထားရှိသည်။

တူရကီထောက်လှမ်းရေးအဖွဲ့သည် မိမိ၏ ထိန်းချုပ်မှုအောက်တွင် ရှိရမည်ဖြစ်ပြီး စစ်ဘက်တပ်မှူးများသည် တူရကီကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးထံ သတင်းပို့ရမည်ဟု သမ္မတရီဆက်တေရစ်အာဒိုဂန်က ဇူလိုင် ၃၀ ရက်



တွင် ထုတ်ပြန်ကြေညာခဲ့သည်။ လွန်ခဲ့သည့်လက မအောင်မြင်သည့်အာဏာသိမ်းပွဲဖြစ်ပွားခဲ့ပြီးနောက် တူရကီစစ်ဘက်အား အရပ်သားအစိုးရအုပ်ချုပ်မှုအောက်သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ယင်းသို့ လုပ်ဆောင်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သမ္မတအာဒိုဂန်က အေတီဗီနှင့် ဆဟာဘာရုပ်သံလိုင်းတို့နှင့် တွေ့ဆုံမေးမြန်းမှုကို ဖြေကြားရာ၌ ပြောကြားသည်။

ဆင်ဟွာ။

# ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက်ဟွန်ဆန်အား အာဆီယံတစ်သက်တာအောင်မြင်မှုဆုချီးမြှင့်ပည်

**ဖနောင်ပင် ဩဂုတ် ၁**  
 ကမ္ဘောဒီးယားဝန်ကြီးချုပ် ဆမ်ဒက်ဟွန်ဆန်အား ယခုရက်သတ္တပတ်အတွင်း အာဆီယံတစ်သက်တာအောင်မြင်မှုဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်၍ ဂုဏ်ပြုသွားမည်ဖြစ်ပြီး အာဆီယံဒေသအတွင်း အဆိုပါဆုလက်ခံရရှိသော စတုတ္ထမြောက်ခေါင်းဆောင်ဖြစ်လာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်တစ်ရပ်အရ လာအိုနိုင်ငံ ဗီယက်ကျွန်းမြို့တော်၌ ဩဂုတ် ၆ မှ ၇ ရက်ထိ ကျင်းပမည့် (၁၃) ကြိမ်မြောက် အာဆီယံခေါင်းဆောင်မှု ဖိုရမ်အတွင်း ဟွန်ဆန်အား အဆိုပါဆုပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်သည်။ ယင်းသို့ အထူးအရေးပါသည့် ဆုမျိုးကို အာဆီယံဒေသရှိအစိုးရအကြီးအကဲအဖြစ် ကာလအကြာဆုံး တာဝန်ထမ်းဆောင်နေသူသို့ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ခြင်းဆိုသည်ကို ဂရုပြုသင့်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ချက်က ဆိုသည်။

ယခုအချိန်ထိ ကျော်ကြားသော လူပုဂ္ဂိုလ်သုံးဦးက အဆိုပါ အာဆီယံတစ်သက်တာအောင်မြင်မှုဆုများ လက်ခံရရှိခဲ့ပြီး ၎င်းတို့မှာ စင်ကာပူဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း လီကွမ်ယု၊ မလေးရှားဝန်ကြီးချုပ်ဟောင်း မဟာသီယာ မိုဟာမက်နှင့် မလေးရှားနိုင်ငံပီရက်စ်ပြည်နယ် ဆူလ်တန်ဘုရင် ဆူလ်တန် နာဇရင်ရှားတို့ဖြစ်သည်။

(ဆင်ဟွာ)

# ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲသစ်စတင်ရန် ဆီးရီးယားအစိုးရကို ကုလသမဂ္ဂပိတ်ခေါ်

**ဒမတ်စကတ် ဩဂုတ် ၁**  
 ဩဂုတ်လကုန်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲသစ်စတင်ရန် ကုလသမဂ္ဂက ဆီးရီးယားအစိုးရအဖွဲ့ကို တရားဝင်ပိတ်ခေါ်လိုက်ကြောင်း ဒေသဆိုင်ရာသတင်းဌာနများက ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် သတင်းထုတ်ပြန်သည်။



ဆီးရီးယားနိုင်ငံဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂဒုတိယအထူးသံတမန် ရမ်ဇီ (ဝဲပုံ)သည် ဆီးရီးယားအစိုးရတာဝန်ရှိသူများနှင့် ဒမတ်စကတ်၌ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်တွင် တွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပနိုင်ရေးအတွက် တွေ့ကြုံနေရသော အခက်အခဲများနှင့် ပတ်သက်၍ မည်သို့မည်ပုံကျော်လွှားနိုင်မည်ကို ဆွေးနွေးညှိနှိုင်းခဲ့သည်။

မိမိသည် ဆီးရီးယားနိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီး ဝါလစ်အယ်လ်မူလမ်နှင့်တွေ့ဆုံကာ နိုင်ငံရေးအသွင်ကူးပြောင်းမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း၊ သမ္မတ ဘာရှားအယ်လ်အာဆတ်၏အစိုးရအဖွဲ့နှင့် အတိုက်အခံအုပ်စုများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးရန် လိုအပ်ပုံကို ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးခဲ့ကြောင်း ဒုတိယ အထူးသံတမန်ရမ်ဇီက ပြောကြားသည်။

ဩဂုတ်လကုန်တွင် ငြိမ်းချမ်းရေးဆွေးနွေးပွဲအကျော့သစ် ကျင်းပနိုင်ရန် ရည်မှန်းထားကြောင်း ကုလသမဂ္ဂ၏အထူးသံတမန် စတီဖန်ဒီမစ်ထူရာက ဆွစ်ဇာလန်နိုင်ငံ ဂျီနီဗာမြို့၌ ဇူလိုင် ၂၆ ရက်က သတင်းထောက်များအား ပြောကြားခဲ့သည်။

ဆီးရီးယားနိုင်ငံ၌ ရုရှားနှင့်အမေရိကန်တို့က အစ္စလာမစ်နိုင်ငံတော်(အိုင်အက်စ်)အဖွဲ့၏ တိုက်ခိုက်ရေးသမားများကို လေကြောင်းမှ တိုက်ခိုက်နေဆဲဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် ယင်းနိုင်ငံတို့က ဆီးရီးယားပြည်တွင်းစစ်တွင် အတိုက်အခံတို့ဘက်မှ ရပ်တည်နေကြပြီး ရုရှားနိုင်ငံက သမ္မတအာဆတ်၏ အစိုးရအဖွဲ့ကို ထောက်ခံသည်။ သမ္မတ အာဆတ်အား ရာထူးမှ နုတ်ထွက်ပေးရန် အမေရိကန်က တောင်းဆိုလျက်ရှိသည်။

ရိုက်တာ။

# အိန္ဒိယ ထိန်းချုပ်သည့် ကက်ရှီမီးယားဒေသ၌ မြေမြှုပ်ပိုင်းပေါက်ကွဲ၊ တပ်ဖွဲ့ဝင် နှစ်ဦးသေဆုံး

**ဆရီနာဂါ ဩဂုတ် ၁**  
 အိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန်နှစ်နိုင်ငံအကြားရှိ ကက်ရှီမီးယားဒေသကို ပိုင်းခြားထားသည့် ထိန်းချုပ်ရေးမျဉ်း (အယ်လ်အိုစီ)အနီးတွင် မြေမြှုပ်ပိုင်းပေါက်ကွဲမှု ဖြစ်ပွားရာ အိန္ဒိယကြည်းတပ်မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦး သေဆုံးခဲ့ရကြောင်း အိန္ဒိယစစ်ဘက်တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ပြောကြားသည်။

လာဒက်ရှ်ခရိုင် ကာရီးလ်ဒေသ၌ မြေမြှုပ်ပိုင်းပေါက်ကွဲမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း၊ အိန္ဒိယတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇူလိုင် ၂၉ ရက်က ပုံမှန်ကင်းလှည့်စဉ် မြေမြှုပ်ပိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် သေဆုံးကြရကြောင်း အိန္ဒိယကြည်းတပ်အရာရှိတစ်ဦးက ပြောကြားသည်။

မိုင်းပေါက်ကွဲမှုကြောင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်နှစ်ဦး အပြင်းအထန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ပြီး နောက်ပိုင်းတွင် သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း တပ်မတော်အရာရှိက ပြောကြားသည်။

ကက်ရှီမီးယားဒေသ ထိန်းချုပ်ရေးမျဉ်း (အယ်လ်အိုစီ) သည် အိန္ဒိယနှင့် ပါကစ္စတန်ကို ပိုင်းခြားထားသော နယ်နိမိတ်မျဉ်းအဖြစ် တည်ရှိနေသည်။

ဆင်ဟွာ။











ပြည်တွင်းရေးရာ

ညောင်တုန်းမြို့၌ ရောဂါဖြစ်ရေအတိုးကြမ်းဆဲ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် နှစ်ပေကျော်လွန်

ညောင်တုန်း ဩဂုတ် ၁  
ရောဂါဖြစ်ရေသည် ညောင်တုန်းမြို့နယ်၌ အတိုးကြမ်း လျက်ရှိခဲ့သော်လည်း ညောင်တုန်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် ၂၂ ဒသမ ၅ ပေအထက်ကျော်လွန်ကာ ဩဂုတ် ၁ ရက် ညနေ ၆ နာရီက ၂၄ ဒသမ ၅ ပေသို့ ရောက်ရှိနေရာ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် နှစ်ပေမြင့်တက်နေကာဖြစ်ရေ အတိုးကြမ်းနေသည်။



မူကြောင့် စိုးရိမ်ဖွယ်မရှိကြောင်းသိရသည်။ မြို့နယ်အတွင်းစိုးရိမ်ရသောကျေးလက်ဒေသများတွင်လည်းကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

အထက်ပိုင်းဒေသများတွင် မြစ်ရေတက်နေဆဲ ဖြစ်သဖြင့် ညောင်တုန်းမြို့၌လည်းရောဂါဖြစ်ရေမှာ ဆက်လက်တက်နိုင်ဖွယ်ရှိသေးကြောင်း သိရသည်။

ရေကာတာပြင်ပရှိနေအိမ်များသို့လည်းရေများဝင် ရောက်လျက်ရှိရာ သတိဖြင့် နေထိုင်ကြရန်လည်း နှိုးဆော်ထားသည်။

ညောင်တုန်းမြို့နယ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ကာကွယ်ထိန်းသိမ်းရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ မြို့နယ်အုပ်ချုပ် ရေးမှူးဦးသန်းဇော်ဦးနှင့်ကော်မတီဝင်များ၊ ရောဂါတိုင်း ဒေသကြီးပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးကျော်ဆန်း၊ ဒေါ်နီနီနှင့်အဖွဲ့ဝင်များ၊ ဌာနဆိုင်ရာများကလည်း ကြိုတင်ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်လျက် ရှိကြသည့်အပြင် မြစ်ကမ်းတစ်လျှောက်ရေကာတာများတွင် နေ့ညရေကင်းများဖြင့် စောင့်ကြပ်လျက်ရှိသည်။

ညောင်တုန်းမြို့ရေကာတာမှာ ယခုနှစ်နေရာသီတွင် အမြင့် ၃၀ ဒသမ ၅ ပေအထိ မြင့်တင်တည်ဆောက်ထား

ရောဂါနှင့် ငဝန်ဖြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေမှတ်များအထက် ဆက်လက်မြင့်တက်နိုင်

နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁

ယနေ့မိုးရွာလွှဲ ၁၂ နာရီခွဲအချိန်တိုင်းထွာချက်များအရ ရောဂါဖြစ်ရေသည် ပခုက္ကူမြို့တွင် နှစ်ပေခွဲခန့်၊ ညောင်ဦးမြို့တွင် လေးပေခွဲခန့်၊ မင်းဘူးမြို့၊ ဟင်္သာတမြို့ နှင့် လွန်မြို့တို့တွင် တစ်ပေခန့်စီ၊ မကွေးမြို့တွင် ပေ ၀က်ခန့် ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်တစ်ရက်အတွင်း ပခုက္ကူမြို့နှင့် ညောင်ဦးမြို့တို့တွင် ပေဝက်ခန့်စီ၊ နောက်နှစ်ရက်အတွင်း မင်းဘူးမြို့နှင့် မကွေးမြို့တို့တွင် နှစ်ပေခန့်စီ၊ ဟင်္သာတ မြို့နှင့် လွန်မြို့တို့တွင် တစ်ပေခန့်စီ ဆက်လက်တက်လာ နိုင်ပြီး ယင်းမြို့များ၏စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက် ဆက်လက်တက်နိုင်ပါသည်။

ထို့ကြောင့် ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်၊ မင်းဘူး မြို့နယ်၊ မကွေးမြို့နယ်၊ ဟင်္သာတမြို့နယ်နှင့် လွန်မြို့ နယ်အတွင်းရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့်မြေခိုခိုပိုင်းနေထိုင်သူ များအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် အကြံပြု ထားသည်။

အလားတူ ငဝန်ဖြစ်ရေသည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်လေးရက်အတွင်း တစ်ပေခန့် ဆက်လက်တက်လာနိုင်ကာ ယင်းမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ် အထက် ဆက်လက်တက်နိုင်ပါသည်။

ငဝန်ဖြစ်တစ်လျှောက်ရှိ မြစ်ကမ်းအနီးနှင့် မြေခိုခို ပိုင်းနေထိုင်သူများအနေဖြင့် အထူးသတိပြုနေထိုင်ကြပါရန် မိုးလေဝသနှင့်ဇလဗေဒဌာနကြားမှူးဦးစီးဌာနက အကြံပြု ထားသည်။ (ကြေးမုံ)

တောင်သမန်အင်းရေမြင့်တက်သဖြင့် ဦးပိန်တံတားယာယီပိတ်

မန္တလေး ဩဂုတ် ၁  
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး အမရပူရမြို့နယ် တောင်သမန်အင်း အတွင်းသို့ ရေဝင်ရောက်မှုတဖြည်းဖြည်းမြင့်တက်လာ သောကြောင့် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှစ၍ ဦးပိန်တံတားပေါ် ဖြတ်သန်းသွားလာမှုကို ယာယီပိတ်ထားကြောင်း သိရသည်။

ခြင်းကြောင့် အင်းအရှေ့ဘက်ခြမ်း အုတ်ရိုးနံရံများမှ ရေများစိမ့်ထွက်လာပြီး ကန်ပတ်လမ်းပေါ်တွင် ရေကျော်ကာ တစ်ဖက်ခြမ်းရှိနံရံများသို့ ရေများ ဝင်ရောက်လာကြောင်း၊ အင်းရေတံခါးကိုလည်း မြို့တော် စည်ပင်သာယာက ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ရေလျော့ကျရန် အတွက်ဖွင့်လှစ်လိုက်ကြောင်းသိရသည်။

“မန္တလေးမှာ ဇူလိုင် ၃၀ ရက်ကစပြီး မြစ်ရေက စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်ကျော်လာတာက ဒီနေ့ဆိုရင် နှစ်ပေလောက်ထိရှိနေတယ်။ မြစ်ရေနဲ့ မြို့ထဲကရေတွေ ကြောင့် တောင်သမန်အင်းမှာ ရေများလာပြီး ဦးပိန်တံတား တချို့နံရံတွေနေရာတွေဆို ကြမ်းခင်းအထိကိုရောက်လာပြီ။ တာဝန်ရှိသူတွေကတော့ ထိန်းသိမ်းမှုတွေလုပ်နေတယ်” ဟု လာရောက်ကူညီပေးနေသည့် လူမှုရေးအဖွဲ့ ဝင်တစ်ဦးက ပြောသည်။ တောင်သမန်အင်းရေများလာ

“တောင်သမန်အင်းရေတံခါးဖွင့်လိုက်တော့ တခြား ရွာတွေနဲ့ရပ်ကွက်အချို့ရေဝင်မှာပဲ။ ဒါပေမယ့် အခြေ အနေအရလုပ်သင့်တာလုပ်ရတာပဲ။ လူမှုကူညီရေးအသင်း တွေရော ဌာနဆိုင်ရာတွေရောအားလုံးကပါ လိုအပ်တာ တွေ ကူညီဖို့အဆင်သင့်ရှိနေတယ်။” ဟု အမရပူရမြို့ခံ တစ်ဦးက ပြောသည်။ တောင်သမန်အင်းရေမြင့်တက်မှုနှင့် ပတ်သက်ပြီး



၂၀၀၄ ခုနှစ်က ဦးပိန်တံတားကြမ်းပြင်ကျော်လွန်အောင် လေးပေခန့်ထိ ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ယခုနှစ် ဩဂုတ် ၁ ရက်တွင် ရေလွှမ်းခဲ့ပြီး မန္တလေးမြို့တွင် ရောဂါဖြစ်ရေ စိုးရိမ်ရေ မြစ်ရေမှတ်အထက် နှစ်ပေခန့်ကျော်ရှိနေကြောင်း အမှတ်မှာ ၁၂၆၀ စင်တီမီတာရှိပြီး ယင်းအထက် စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက် နှစ်ပေခန့်ကျော်ရှိနေကြောင်း သိရသည်။ (အောင်ရဲသွင်)



ရောဂါဖြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ကံမမြို့နယ်တွင် စာသင်ကျောင်းအချို့ ပိတ်ခဲ့ရပြီး အိမ်ထောင်စုအချို့ ရေလွတ်ရာသို့ ရွှေ့ပြောင်းရ

ကံမ ဩဂုတ် ၁  
မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် ကံမမြို့နယ်တွင် ယခု ရက်ပိုင်းအတွင်း ရောဂါဖြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် မြစ်ကမ်းတစ်လျှောက် မြေခိုခိုပိုင်းကျေးရွာများနှင့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များရှိ အနိမ့်ပိုင်းနေရာများတွင် ရေ လွှမ်းမိုးမှုများဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ အဆိုပါရေလွှမ်းမိုးခြင်းကြောင့် ကျောင်းသား

ကျောင်းသူများ ဘေးအန္တရာယ်မဖြစ်စေရေးအတွက် စာသင်ကျောင်း ၁၃ ကျောင်း ခေတ္တပိတ်ခဲ့ရပြီး ရေလွှမ်းမိုး သည့် မြို့ပေါ်ရပ်ကွက်အချို့နှင့် ကျေးရွာများမှ အိမ်ထောင်စုအချို့ရှိ ပြည်သူများနှင့်ကျွဲ၊ နွား၊ တိရစ္ဆာန် များအား ၎င်းတို့နှင့်နီးစပ်ရာရေလွတ်သည့်နေရာများသို့ သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများက ရွှေ့ပြောင်းနေရာချထား ပေးခဲ့ကြကြောင်းသိရသည်။ ကျော်လွန်ပေး(ကံမ)

ရောဂါဖြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် မကွေးမြို့နယ်အတွင်း ရေကြီးမှုများဖြစ်ပေါ်လျက်ရှိ

မကွေး ဩဂုတ် ၁  
မကွေးမြို့နယ်အတွင်း ရောဂါဖြစ်ရေ မြင့်တက်မှုကြောင့် မြစ်ကမ်းဘေး ကျေးရွာများနှင့် အနိမ့်ပိုင်းကျေးရွာ များသို့ ရေဝင်ရောက်မှုများဖြစ်ပွား လျက်ရှိသည်။ ရောဂါဖြစ်ရေတက် မှုနှင့် မိုးများမှုများကြောင့် မကွေး မြို့နယ်အတွင်း မြေခိုကျွန်းကျေးရွာ၊ သဖန်းဆိပ်ကျေးရွာ၊ ကျွန်းပြတ် ကျေးရွာ၊ မီးသေကျေးရွာ၊ မင်းရွာ၊ တောင်ခွင်းတောင်ခွင်၊ ဝါတောချောင်း ကျေးရွာ၊ သင်္ဘောဆိပ်ကျေးရွာ၊

မိချောင်းရဲကျေးရွာ၊ အောင်မေတ္တာ ရပ်ကွက်၊ မြို့ဟောင်းရပ်ကွက်စသည့် ကျေးရွာနှင့်ရပ်ကွက် စုစုပေါင်း ၁၁ နေရာရှိ အိမ်ခြေ ၅၄၄ အိမ်၊ လူဦးရေ ၂၃၉၀ နှင့် ကျွဲ၊ နွား၊ ဝက်၊ ကြက် ၇၃၉ ကောင်တို့ကို ရေလွတ်ရာ နေရာများဖြစ်သည့် ဘုန်းတော်ကြီး ကျောင်းများ၊ နီးစပ်ရာ ဆွေမျိုးသား ချင်းနေအိမ်များ၊ ကုန်းမြင့်များသို့ ပြောင်းရွှေ့နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ ရေဘေးသင့်ပြည်သူများ

အား ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေး ဦးစီးဌာနက ရေဘေးသင့်ပြည်သူတစ်ဦးအတွက် တစ်ရက်လျှင် ငွေကျပ် ၃၀၀ နှုန်း ထောက်ပံ့လျက်ရှိကြောင်းနှင့် ကျေးရွာ၊ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများက ရေဘေးသင့် ပြည်သူများအတွက် နေထိုင်ရေး၊ သောက်သုံးရေရရှိရေး များကို ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိ ကြောင်း သိရသည်။

ညီညီမောင်(မကွေး) □



ပြည်တွင်းရေးရာ

အထူးဂရုပြုစောင့်ရှောက်ရန်လိုအပ်သော မသန်စွမ်းကလေးများအား ပြုစုပျိုးထောင်သင်ကြားပေးမည့် ဆရာ ဆရာမများ မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိ

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁ မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းလုံးတွင် အထူးဂရုပြုစောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်သော မသန်စွမ်းကလေးများအား ပြုစုပျိုးထောင် သင်ကြားပေးမည့် ဆရာ ဆရာမများ ပေါ်ပေါက်လာစေရန် ရည်ရွယ်၍ လူမှုဝန်ထမ်းကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည် နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန University of Wolverhampton(UK), With Love All Things Are Possible Charity(UK) နှင့် မြန်မာ နိုင်ငံအထူးပညာရေးအသင်းတို့ ပူးပေါင်းဖွင့်လှစ်သည့် သင်တန်းဆင်းပွဲကို ဇူလိုင် ၂၉ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ရန်ကုန်မြို့ မရမ်းကုန်းမြို့နယ် ရန်ကုန်တိုတယ်၌ ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။

သက်ငယ်ကျောင်းတွေမှာလည်း ပြုစုစောင့်ရှောက်မှုတွေ လုပ်နေပါတယ်။ မသန်စွမ်းတွေက အမျိုးမျိုးရှိတော့ အားလုံးကို လိုက်လျောညီထွေစွာ ပြုစုနိုင်ဖို့အတွက် သင်တန်းက အနည်းဆုံး ခြောက်လလောက်သင်ရတာတွေရှိ တယ်။ ဒီကလေးတွေက သာမန်ထက် ပိုဂရုစိုက်ပေးရတယ်။ နည်းနည်းခက်တယ်။ အခုလို သင်တန်းတွေပေးတာ နိုင်ငံခြားက ပညာရှင်တွေက ပြန်ပြီးမျှဝေတာ လက်ခံရမှာ ပါ”ဟု ပြောသည်။

အထူးဂရုပြု စောင့်ရှောက်ရန်လိုအပ်သော ကလေးများအား ပြုစုပျိုးထောင်သင်ကြားပေးမည့် ဆရာဖြစ်သင်တန်း အစီအစဉ်ကို လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ် ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန လူမှု ဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ သင်တန်းပြုလုပ်ခွင့်ချပေးခြင်း၊ အသိ အမှတ်ပြုပေးခြင်း၊ သင်တန်းပြုလုပ်ရန်နေရာနှင့် ရုံး

လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနမှ တိုင်းဦးစီးမှူး၊ ဦးမျိုးဆက် အောင်က “လူမှုဝန်ထမ်းကဖွင့်တဲ့ မသန်စွမ်းသင်ကြား



ဆယ်ကျော်သက်အရွယ်

ကျန်းမာရေးပညာပေးဆွေးနွေးပွဲပြုလုပ်

ဘီးလင်း ဩဂုတ် ၁ ဘီးလင်းမြို့နယ်တွင် ဆယ်ကျော်သက် အရွယ် ကျန်းမာရေးအသိပညာ ပေးဆွေးနွေးပွဲကို ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက်က မြို့နယ်အခြေခံပညာအထက်

ပြီး လူမှုဖွံ့ဖြိုးရေးနှင့် စွမ်းရည်မြှင့်တင် ရေးအသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးဝင်းထင်က ဆယ်ကျော်သက်အရွယ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ သိရှိထားသင့်သည့် မျိုးဆက်ပွား ကျန်းမာရေးနှင့် ပတ်သက်သည့် ပညာပေးဆွေးနွေး မှုများကို ဟောပြောခဲ့သည်။ အဆိုပါ ဆွေးနွေးပွဲကို ဘီးလင်း အထက်တန်းကျောင်းမှ သတ္တမတန်း၊ အဋ္ဌမတန်း၊ နဝမတန်းနှင့် ဒသမတန်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူများဖြင့် နှစ် ရက်ကြာ ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။



ယင်းဆွေးနွေးပွဲမှ ၎င်းတို့၏ နားလည်မှုစွမ်းရည်ကို သိရှိနိုင်စေရန် ဆွေးနွေးပွဲအကြိုနှင့် အပြီးဆန်းစစ် လွှာမေးခွန်းများကို အုပ်စုဖွဲ့ဖြေကြား ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ကြကြောင်း သိရသည်။ မြို့နယ်(မြန်/ဆက်)

မိုးကြိုချည်မျှင်ရှည်ဝါစံပြကွက် တောင်သူပညာပေးကွင်းသရုပ်ပြ

ရမည်းသင်း ဩဂုတ် ၁ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ရမည်းသင်း ခရိုင် စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် ရမည်းသင်းမြို့နယ် ကတင်ကျေးရွာ၊ ပျော်ဘွယ်မြို့နယ် ထန်းတပင်ကျေးရွာတို့၌ မိုးကြို ချည်မျှင်ရှည်ဝါစံပြကွက်စိုက်ခင်းများ နှင့် ၄၄ ချည်-၆၊ ၄၄ ချည်-၉၊ ရွှေတောင်-၈ ဝါမျိုးသန့်စိုက်ခင်းများ ဖြစ်ထွန်းအောင်မြင်မှု အခြေအနေ တောင်သူပညာပေးကွင်းသရုပ်ပြပွဲကို ဇူလိုင်စတုတ္ထပတ်က ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ကွင်းသရုပ်ပြပွဲများသို့ ဒေသတွင်း ကျေးရွာအုပ်စုများမှ တောင်သူ ၂၅၀ ခန့်တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သရုပ်ပြပွဲ

တွင် ရမည်းသင်းခရိုင် စိုက်ပျိုးရေး ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး၊ ဦးလင်းမြတ် က စိုက်ပျိုးခဲ့သော ဝါမျိုးများ၏ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်များနှင့် မျိုးကောင်း မျိုးသန့် သုံးစွဲနိုင်ရေး ဌာနမှ စီစဉ်ဆောင်ရွက်ထားရှိမှုများကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး မြို့နယ် ဦးစီးမှူး၊ ဦးဝင်းညွန့်နှင့် ဦးသက်နိုင် အေးတို့က တစ်ဧက ပီသာ ၁၀၀၀ ထွက်ရှိနိုင်ရန် သိပ္ပံနည်းကျစိုက်ပျိုး နည်းစနစ်များ အကြောင်းကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ ရမည်းသင်းခရိုင်အတွင်း ချည်မျှင် ရှည်ဝါ နှစ်စဉ်စိုက်ဧက ၆၀၀၀၀ ကျော်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိပြီး ယခုနှစ် (ကြေးမုံ)

ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပညာရေးမြှင့်တင်မှု အကောင်အထည်ဖော်ရေးဦးစီးဌာနမှ (ဆရာအတတ်ပညာကဏ္ဍ) (၄-၈-၂၀၁၆ မှ ၅-၈-၂၀၁၆ အထိ) အားကစားဇုာ၊ Community Zone, Gold Camp၊ နေပြည်တော်

လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နိုင်ရန်နေရာ ပံ့ပိုးကူညီပေးခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ပြီး University of Wolverhampton(UK) မှ သင်တန်းတွင် အသုံးပြုသည့် သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများနှင့် နည်းပညာဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များတွင် ပါဝင်လျှင်ခြားခြင်းတို့ ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

တွေ ဖွင့်လှစ်သွားဖို့ရှိပါတယ်”ဟု ပြောသည်။ “မသန်စွမ်းကလေးတွေမှာ တစ်ယောက်နဲ့တစ်ယောက် မတူညီတဲ့စွမ်းရည်တွေရှိတယ်။ သူတို့ရဲ့ အားသာချက်၊ အားနည်းချက်တွေကို ဆရာမတွေက မသင်ကြားတတ် ရင် ပိုဆိုးသွားမယ်။ နည်းစနစ်တွေကို ဆရာမတွေ သိဖို့ လိုတယ်။ သင်တန်းက အပိုင်းခြောက်ပိုင်းရှိတယ်။ အထူး ပညာသင်ရမယ့်ကလေးကို ဘယ်သူမှ မသင်ချင်ဘူး။ ဒီကလေးမှာ လိုအပ်ချက်ရှိရင် ဘယ်သူကမှ လက်မခံချင် ဘူး။ သာမန်ပုံဖြစ်ဖြစ်၊ အထူးပုံဖြစ်ဖြစ် တန်းတူပညာ သင်ကြားနိုင်ဖို့အတွက် နည်းပညာပို့ချပေးတာပါ။ ဒီကလေးတွေကို ပြုစုပျိုးထောင်ပေးဖို့ ဆရာမတွေ မွေးထုတ်ပေးတာပါ”ဟု မြန်မာနိုင်ငံ အထူးပညာရေး အသင်းမှ နည်းပြဌာနမှူး ဒေါ်ကြေးမုံဝင်းက ပြောသည်။ အဆိုပါ သင်တန်းဆင်းပွဲတွင် သင်တန်းသား ၂၄ ဦး အား အောင်လက်မှတ်များပေးအပ်ချီးမြှင့်ခဲ့ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အထူးဂရုပြုစောင့်ရှောက်ရန် လိုအပ်သော ကလေးများ အား ပြုစုပျိုးထောင်မည့် ဆရာဖြစ်သင်တန်းကို ရန်ကုန်မြို့ တွင် သုံးကြိမ်၊ မန္တလေးမြို့တွင် တစ်ကြိမ် ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပြီး ဆရာ ဆရာမ ၁၀၆ ဦး မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ကြောင်း သိရ သည်။ (သီသီမင်း)

လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာနှင့်လိုအပ်ချက်များ ပံ့ပိုးပေးမည်

ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် တောင်သူလယ်သမားအသင်း ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ဇူလိုင် ၂၈ ရက်မှ ၃၀ ရက် အထိ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင်အနောက်ခြမ်း မြို့နယ်များ ဖြစ်သော တွံတေး၊ ကော့မှူး၊ ကွမ်းခြံကုန်းမြို့နယ်များရှိ ကျေးရွာများသို့ ကွင်းဆင်း၍ ဒေသခံတောင်သူများနှင့် တွေ့ဆုံကာ အသင်းဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းရွှေက တောင်သူများ လိုအပ်လျက်ရှိသော လယ်ယာသုံးစက်ကိရိယာ၊ ဓာတ်မြေဩဇာနှင့် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များရရှိရေး ပံ့ပိုး ကူညီဆောင်ရွက်ပေးမည့် အစီအစဉ်များကို ရှင်းလင်း တင်ပြသည်။ ထို့နောက် သက်ဆိုင်ရာမြို့နယ်များမှ တောင်သူ

လယ်သမားဥက္ကဋ္ဌများက ရေစီးရေလာ မကောင်းသော ကျေးရွာများ၊ ရေနုတ်မြောင်းများ တူးဖော်ပေးရန်နှင့် ဆောင်းသီးနှံစိုက်ပျိုးချိန်ရာသီတွင် မျိုးကောင်းမျိုးသန့်များ ပံ့ပိုးပေးရေး ဆွေးနွေးတင်ပြကြသည်။ ရန်ကုန်တောင်ပိုင်းခရိုင် တောင်သူလယ်သမား အသင်းအနေဖြင့် ကျေးလက်နေထိုင်သူများဘဝ စိုက်ပျိုးရေး အဆင်ပြေစေရန် ချောင်းကော၊ မြောင်းကော များကို တူးဖော်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး အသေးစား တစ်နိုင်တစ်ပိုင် မွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာ ဌာနဆိုင်ရာ များနှင့်ညှိနှိုင်း၍ တောင်သူများအား ပံ့ပိုးကူညီဆောင်ရွက် ပေးမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ သန်းဝင်း(သန်လျင်)

ကံမမြို့နယ်တွင် မိုးကောင်းစွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မိုးစပါးများစတင်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိ

ကံမ ဩဂုတ် ၁ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် ကံမမြို့နယ်တွင် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း မိုးကောင်းစွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မိုးစပါး စိုက်ခင်းများ ရေလုံလောက်စွာရရှိပြီး စတင်ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည်။ ယခုနှစ် စပါးပျိုးထောင်ရမည့်အချိန်ကာလ၌လည်း မိုးရေလုံလောက်စွာရရှိခဲ့ကြပြီး ယခုစိုက်ပျိုးရန်သင့်တော် သည့်အချိန်တွင် မိုးကောင်းစွာရွာသွန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စပါးပျိုးအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမည့် အချိန်အတွက် မိုးကောင်း ရန်သာလိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံတောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ မြို့နယ်အတွင်း မိုးစပါးစိုက်ဧက ၃၀၆၅၁ ဧကရှိပြီး မနေ့ညခါ ဆင်းသုခ၊ ရတနာတိုး၊ ဗီယက်နမ်၊ မော်ဘီ-၂၊ ပုလဲသွယ်အစရှိသည့် စပါးမျိုးများအား အဓိကထားစိုက်ပျိုးကြကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ ကျော်ဇေယျဝင်း(ကံမ)

ကံမ ဩဂုတ် ၁ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး သရက်ခရိုင် ကံမမြို့နယ်တွင် ယခုရက်ပိုင်းအတွင်း မိုးကောင်းစွာရွာသွန်းမှုကြောင့် မိုးစပါး စိုက်ခင်းများ ရေလုံလောက်စွာရရှိပြီး စတင်ထွန်ယက်စိုက်ပျိုးလျက်ရှိသည်။ ယခုနှစ် စပါးပျိုးထောင်ရမည့်အချိန်ကာလ၌လည်း မိုးရေလုံလောက်စွာရရှိခဲ့ကြပြီး ယခုစိုက်ပျိုးရန်သင့်တော် သည့်အချိန်တွင် မိုးကောင်းစွာရွာသွန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ စပါးပျိုးအောင်မြင်ဖြစ်ထွန်းမည့် အချိန်အတွက် မိုးကောင်း ရန်သာလိုအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဒေသခံတောင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ မြို့နယ်အတွင်း မိုးစပါးစိုက်ဧက ၃၀၆၅၁ ဧကရှိပြီး မနေ့ညခါ ဆင်းသုခ၊ ရတနာတိုး၊ ဗီယက်နမ်၊ မော်ဘီ-၂၊ ပုလဲသွယ်အစရှိသည့် စပါးမျိုးများအား အဓိကထားစိုက်ပျိုးကြကြောင်း မြို့နယ်စိုက်ပျိုးရေးဦးစီးဌာန၏ ပြောကြားချက်အရ သိရသည်။ ကျော်ဇေယျဝင်း(ကံမ)



ပြည်တွင်းရေးရာ

ချင်းတွင်းမြစ်အတွင်းသွား ရေယာဉ်များ မြစ်ရေကြီးမြင့်မှု အခြေအနေအရ ခရီးစဉ်များ သုံးရက် ထပ်မံရပ်နားမည်

မုံရွာ ဩဂုတ် ၁
ချင်းတွင်းမြစ်အထက်ပိုင်း မြစ်ရေတစ်လျှောက်ရှိ မြို့နယ်များ တွင် စိုးရိမ်ရေမှတ်အထက်တွင် ဆက်လက်တည်ရှိနေ သဖြင့် ချင်းတွင်းမြစ်အတွင်းသွား ရေယာဉ်ခရီးစဉ်များကို သုံးရက်ကြာ ထပ်မံရပ်နားထားမည်ဖြစ်ကြောင်း မုံရွာမြို့ ပုဂ္ဂလိကရေယာဉ်များ စနစ်တကျပြေးဆွဲရေးကော်မတီမှ သိရသည်။

သုံးရက်ကြာ ထပ်မံရပ်နားခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ “ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲမှုတွေကို မြစ်ရေကြီးမြင့်မှုအခြေအနေ အရ ရှစ်ရက်ရပ်နားထားပါတယ်။ အခု အထက်ပိုင်းတွေမှာ မြစ်ရေတွေက သိသိသာသာကျဆင်းသွားခြင်းမရှိတဲ့ အတွက် တတိယအကြိမ်အဖြစ် သုံးရက် ရပ်နားတာပါ။ ရော့တီမြစ်ရေက ထောက်တဲ့အပြင် ချင်းတွင်းမြစ်ရေ ကျဆင်းမှုက နေ့တဲ့အတွက် ရပ်နားရက်တွေက ရှည်လာ တာပါ။ မြစ်ရေပြန်လည်ကျဆင်းပြီး လမ်းခရီးစိတ်ချမှတ်တာနဲ့ ခရီးစဉ်ပြေးဆွဲမှုတွေကို ပြန်လည်ခွင့်ပြုပေးသွားမှာပါ” ဟု ပုဂ္ဂလိကရေယာဉ်များ စနစ်တကျပြေးဆွဲရေးကော်မတီမှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ပြောသည်။



အစင်းရေ ၄၅၂ စင်း၊ လူစီးအမြန် ရေယာဉ်ရှစ်သင်းတွင် အစင်းရေ ၁၃၄ စင်းဖြင့် ကုန်စည်နှင့် ခရီးသည်များကို အထက်၊ အောက် စုန်၊ ဆန် ပြေးဆွဲပေးလျက်ရှိရာ ချင်းတွင်းမြစ်ရေကြီးမြင့်လာသဖြင့် လမ်းခရီးတွင် အန္တရာယ်မဖြစ်ပေါ်စေရေးအတွက် ခရီးစဉ်များကို ခေတ္တရပ်နားထားခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ မင်းဝေ(မုံရွာ)

ကသာမြို့နယ်ရှိ ရောကမ်းသာလူမှုကူညီရေးနှင့် အွန်လိုင်းချစ်သူများအဖွဲ့မှ ရေဘေးကြုံတွေ့နေရသူများအား ထောက်ပံ့လှူဒါန်း

ကသာ ဩဂုတ် ၁
ကသာမြို့နယ်ရှိ ရောကမ်းသာလူမှု ကူညီရေးအသင်းအဖွဲ့နှင့် အွန်လိုင်း ချစ်သူများအဖွဲ့တို့ ပူးပေါင်း၍ ဇူလိုင် ၃၀ ရက် နံနက် ၈ နာရီမှစ၍ သဘာဝရေဘေးကြုံတွေ့နေသော ကျေးလက်ဒေသများသို့ ဆန် သုံးပြည်၊ ဆီ ၂၅ ကျပ်သား၊ ဆပ်ပြာမှုန့် တစ်ထုပ်၊ မားမားခေါက်ဆွဲ တစ်ထုပ်၊ ဆီတို့ဟူး ပုံသေး တစ်ပုံ၊ ဆား ၂၅ ကျပ်သား သောက်ရေသန့် ဘူးကြီး တစ်ဘူး၊ လက်ဖက်အကြော်ဆံပါ တစ်ထုပ်တို့ကို ရေဘေးကြုံတွေ့နေရ သော ရေလွှမ်းမိုးခံခဲ့ရသောကျေးရွာ များသို့ စားသောက်ဖွယ်များ သွားရောက်ဝေငှ လှူဒါန်းခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



အွန်လိုင်းချစ်သူများ အဖွဲ့တို့ပူးပေါင်းပြီး ရေးအသင်းမှ ပါဝင်သူတစ်ဦးက စေတနာရှင်များ စုပေါင်း၍ ရေ လွှမ်းမိုးခံ ကျေးရွာများဖြစ်ကြသော သဖန်းဒေါင်၊ ကွေ့ကြီးကျွန်း၊ လက်ပံဇင် ကျွန်း၊ ဝေစွယ်၊ စစ်ကုန်းကျေးရွာ ခြောက်ရွာအား သွားရောက်လှူဒါန်း ခဲ့တယ်” ဟု ရောကမ်းသာ လူမှုကူညီ ရေးအသင်းမှ ပါဝင်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ “ကျွန်မတို့အနေနဲ့ အကူအညီ လိုအပ်နေတဲ့ နေရာတွေကို ဧရာ ကမ်းသာ လူမှုကူညီရေးအသင်းနဲ့ ပိုင်းဝန်းလက်တွဲပြီး နေ့စဉ် ကျေးရွာ တွေအထိ သွားရောက်ပြီး စားသောက် ဖွယ်အပြင် ငွေကြေးကိုပါ ထည့်ဝင် လှူဒါန်းနေပါတယ်။ နောက်ရက်တွေ ကိုလည်း လိုအပ်တဲ့ အကူအညီတွေ ပေးသွားမှာပါ” ဟု အွန်လိုင်းချစ်သူ အဖွဲ့မှ အဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးက ပြောသည်။

မြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ညောင်ဦး-ပုဂံမြို့ဟောင်းကားလမ်းနံ့ဘေး၌ သစ်ပင်ပြုလဲနေမှုအား ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်း

ညောင်ဦး ဩဂုတ် ၁
ရော့တီမြစ်ရေမြင့်တက်မှုကြောင့် ညောင်ဦးမြို့မရဲစခန်းရွေ့ရှိ သက်တမ်း ကြာမြင့်သည့် မန်ကျည်းပင်တစ်ပင် ပြုလဲသည့်ဖြစ်ရပ် ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မန်ကျည်းပင်ပြုလဲရာသို့ ညောင်ဦးခရိုင်မီးသတ်ဦးစီးဌာနမှ မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ ညောင်ဦးမြို့မရဲစခန်းမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များပူးပေါင်း၍ ခုတ်ထွင်ရှင်းလင်းဖယ်ရှားခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ အဆိုပါ မန်ကျည်းပင်ပြုလဲမှုကြောင့် မျက်နှာချင်းဆိုင်ရှိ နီလာသန်းစားသောက်ဆိုင်ရှိ သွပ်မိုးအချို့ပျက်စီးခဲ့ပြီး လူနှင့် တိရစ္ဆာန်ထိခိုက်မှုမရှိကြောင်း သိရသည်။ “နံနက်ပိုင်းမှာ အပင်လဲသွားလို့တော်သေးတယ်။ ညနေပိုင်းဆိုရင် ရေတက်လို့ လှေအပျော်စီးသူတွေ၊ ရေလာချိုးကြတဲ့သူတွေရှိတဲ့အချိန်သာ ဖြစ်သွားရင် အန္တရာယ်များတယ်” ဟု ဒေသခံပြည်သူတစ်ဦးက ပြောသည်။ ရော့တီမြစ်ရေသည် မြေနိမ့်ပိုင်းရပ်ကွက်ဖြစ်သည့် အမှတ်(၄)ရပ်ကွက်၊ ရေဝင်ရပ်အတွင်း ဖြတ်သန်းစီးဆင်းကာ ညောင်ဦးမြို့မရဲစခန်းဘေးရှိ ညောင်ဦး- ပုဂံမြို့ဟောင်းသွား လမ်းမကြီးပေါ်တွင် လေးပေခွဲခန့်ရေများဖုံးလွှမ်း လျက်ရှိပြီး အဆိုပါလမ်းမကြီး ဘေးတစ်ဖက်စီတွင် ယခုပြုလဲသွားသည့် မန်ကျည်းပင်နည်းတူ နှစ်ချို့မန်ကျည်းပင်များ၊ ညောင်ပင်များလည်းရှိနေသေး သဖြင့် လှေအပျော်တမ်းစီးကြသူများ၊ ရေချိုးလာကြသူများ ဂရုပြုသွားလာ ကြရန်လိုအပ်ကြောင်း သိရသည်။

ရဲသူရအောင်(ညောင်ဦး)

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း
ရန်ကုန်(ရွှေဈေး) - ၈၃၄၀၀၀ - ၈၃၅၀၀၀၊ မန္တလေး(ရွှေဈေး) ၈၃၃၅၀၀ - ၈၃၄၅၀၀
စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း
(က) ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၅၄၀/၅၆၀ ကျပ်၊ ၅၅၀/၅၆၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း 95 တစ်လီတာ ၆၄၀/၆၅၀ ကျပ်၊ ၇၆၀/၇၇၀ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း 92 တစ်လီတာ ၅၃၀/၅၆၀ ကျပ်၊ ၅၉၅/ ၆၀၀ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့် ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၅၇၀/၅၉၀ ကျပ်၊ ၆၂၀/၆၄၀ ကျပ်
ရန်ကုန် လက်ကားဈေး
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၄၉၀ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၅၃၂ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း 92 တစ်လီတာ ၄၆၀ ကျပ်
၂၅-၇-၂၀၁၆ ရက်နေ့မှ ၂၉-၇-၂၀၁၆ ရက်နေ့အတွင်း ပြည်ပမှ မှာယူတင်သွင်းသည့် စက်သုံးဆီများ၏ ဆိပ်ကမ်းအရောက် ပျမ်းမျှအရင်းဈေးမှာ အောက်တိုန်း 92 တစ်လီတာ ၄၄၇ ကျပ်နှင့် ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၄၆၉ ကျပ် ဖြစ်ပါသည်။ (လက်လီဆိုင်များ ရောင်းဈေးအနေဖြင့် သို့လျှော့စရိတ်၊ သယ်ပို့စရိတ်ခရီးအကွာအဝေးပေါ် မူတည်၍ ဈေးနှုန်းကွာခြားနိုင်ပါသည်။)
နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း
(စ) အိန္ဒိယ တစ်ရူပီး = ၁၇. ၈၀၈
(ဆ) ဂျပန် တစ်ရာယန်း = ၁၁၅၈. ၃
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား တစ်ရာဝမ် = ၁၀၆. ၆၄
(ဈ) ဩစတြေးလျ တစ်ဒေါ်လာ = ၉၀၀. ၁၉
(ည) စင်ကာပူ တစ်ဒေါ်လာ = ၈၈၅. ၃၃
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သတ်မှတ်ရည်ညွှန်းနှုန်း

မြင်းခြံမြို့၏ မြစ်ရေသည် စိုးရိမ်ရေမှတ်ကျော်လွန်ရောက်ရှိ

မြင်းခြံ ဩဂုတ် ၁
ရော့တီမြစ်ရေသည် မြင်းခြံမြို့၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်ဖြစ် သော ၁၂၅၈ ဒေသ ၄ စင်တီမီတာသို့ ဇူလိုင် ၃၁ ရက်၊ မွန်းလွဲ ၁ နာရီ မိနစ် ၅၀ က စတင်ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ဆက်လက်၍ မြင့်တက်လာခဲ့ရာ ဩဂုတ် ၁ ရက် နံနက် ၁၂ နာရီအချိန်တိုင်းထွာချက်အရ စိုးရိမ်ရေမှတ်ကို ကျော်လွန်ပြီး ၁၂၇၆ ဒေသ ၄ စင်တီမီတာသို့ရောက် ရှိလျက်ရှိသည်။ စိုးရိမ်ရေမှတ်ကျော်လွန်နေသော်လည်း ရေဝင်အရပ်မှပြည်သူများသည် နှစ်စဉ်ကြုံတွေ့နေသဖြင့် စိုးရိမ်မှုမရှိကြသော်လည်း သွားလာရေးခက်ခဲသဖြင့် ရွှေ့ပြောင်းနေထိုင်ခြင်းများလည်းရှိကြသည်။ ရေဝင်ကျေးရွာများမှ ပြည်သူအချို့သည် ရေလွတ်ရာ ဖြစ်သည့် နီးစပ်ရာဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ လေးအိမ်တန်း ဆိပ်ကမ်းသို့သွားရောက်သည့် တာပေါင်ဘေးမှ ကျေးရွာ များမှ အချို့သည်တာပေါင်ပေါ်တွင် ကျွဲ၊ နွားများဖြင့် လည်းကောင်း၊ ရေဝင်ရပ်ကွက်များမှ အချို့ပြည်သူများသည် ဘုန်းတော်ကြီးကျောင်းများ၊ မိမိအိမ်နှင့် နီးရာလမ်းဘေးများ တွင်လည်းကောင်း ခေတ္တလာရောက်နေထိုင်လျက်ရှိကြ သည်။ မြို့နယ်မှလည်း ရေဘေးကယ်ဆယ်ရေးစခန်းများ

ဖွင့်လှစ်၍ ကူညီဆောင်ရွက်ပေးနေကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် မြစ်ရေဝင်ရောက်သည့် လျှပ်စစ်မီးရရှိသော အရပ်ဒေသများရှိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးအိုးများကိုလည်း ပြည်သူများ လျှပ်စစ်အန္တရာယ်ကင်းစေရေးအတွက် ဇူလိုင် ၂၇ ရက်မှ စတင်၍ပိတ်ထားရာ ဇူလိုင် ၃၁ ရက် အထိ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးအိုး ၁၂ လုံးကို ပိတ်ထားပြီး ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထို့အပြင် ရေဝင်ကျေးရွာများမှ ကျောင်းများကိုလည်း ခေတ္တပိတ်ထားရာ ဩဂုတ် ၁ ရက် အထိ ကျောင်းပေါင်း ၄၇ ကျောင်းရှိသွားပြီဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ထိုပိတ်ထားသော လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးအိုးများနှင့် ကျောင်းများအား မြစ်ရေကျဆင်း၍စိတ်ချရသည့်အချိန်၊ သွားလာရေးကောင်းမွန်သည့်အချိန်များတွင် ပြန်လည် ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

ဇော်မင်းနိုင်(မြင်းခြံ)

ဥတုရာသီ တောကိုမို၏



အားကစား

# ပီလီနှင့် မာရာဒိုနာတို့ထက် မက်ဆီပိုကောင်းကြောင်း ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီးဖရန်ဆစ် ပြောကြား

ဘာစီလိုနာစူပါစတား တိုက်စစ်မှူး လီယွန်နယ်မက်ဆီသည် ဘောလုံးသမိုင်းတွင် အကောင်းဆုံးကစားသမားတစ်ဦး ဖြစ်ကြောင်း ကက်သလစ်ဘုရားကျောင်း၏ အကြီးအကဲ တစ်ဦးဖြစ်သူ ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဖရန်ဆစ်က ၎င်း၏ ယုံကြည်ချက်ကို ဖွင့်ဟပြောကြားခဲ့သည်။

တိုက်စစ်မှူး မက်ဆီသည် ကမ္ဘာ့အကောင်းဆုံး ကစားသမားကို ပေးအပ်ချီးမြှင့်သည့် ဘလူးဒီးအောဆုကို ငါးကြိမ်အထိ ဆွတ်ခူးနိုင်ခဲ့သည့်ကစားသမားလည်း ဖြစ် သည်။ ထို့ပြင် ဘာစီလိုနာအသင်းအတွက်ရော အာဂျင်တီး နားအသင်းအတွက်ပါ အချိန်တိုင်း ထိပ်တန်းဂိုးသွင်းရှင် ဖြစ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် လက်ရှိရိုးယဲလ်မက်ဒရစ်တိုက်စစ်မှူး စီရိုနယ်လီဒိုကိုကျော်ဖြတ်နိုင်ခဲ့သည့်အပြင် ယခင်က ကမ္ဘာ့ဘောလုံးလောကတွင် အကောင်းဆုံးဟုသတ်မှတ်ခဲ့ခဲ့ ရသည့် ပီလီနှင့် ဒီယေဂိုမာရာဒိုနာတို့ထက်ပင် မက်ဆီက ပိုကောင်းကြောင်း ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

“ကျွန်တော်အတွက်တော့ မက်ဆီဟာ ပီလီနဲ့ မာရာဒိုနာတို့ထက် ပိုကောင်းပါတယ်”ဟု ကမ္ဘာ့လူငယ် များနေအခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာသည့် အမျိုးသား များနှင့် အမျိုးသမီးများအား ပုပ်ရဟန်းမင်းကြီး ဖရန်ဆစ်

က ပြောကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

တိုက်စစ်မှူးမက်ဆီသည် အမေရိကန်နိုင်ငံက အိမ်ရှင် အဖြစ် လက်ခံကျင်းပခဲ့သည့် ၂၀၁၆ ကိုပါအမေရိက ဖလားပြိုင်ပွဲတွင် နောက်ဆုံးဗိုလ်လုပွဲ၌ ဒီလီအသင်းအား ပင်နယ်တီအဆုံးအဖြတ်ဖြင့် ရှုံးနိမ့်ခဲ့သည့်ပွဲစဉ်အပြီးတွင် အာဂျင်တီးနားလက်ရွေးစင်ကစားသမားဘဝမှ အနားယူ လိုက်ပြီဖြစ်ကြောင်း ကြေညာခဲ့သဖြင့်ဖြစ်သည်။

ယင်းသို့ အာဂျင်တီးနားလက်ရွေးစင်ကစားသမားဘဝ မှ အနားယူကြောင်းကြေညာခဲ့သော်လည်း ကလပ်အသင်း အတွက် အကောင်းဆုံးစွမ်းဆောင်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဘာစီလိုနာအသင်းက ဆဲလ်တစ် အသင်းအား သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရရှိခဲ့သည့် နိုင်ငံတကာ ချန်ပီယံဖလားပွဲစဉ်တွင်မူ တိုက်စစ်မှူးမက်ဆီသည် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့်အတူ ပါဝင်ကစားခဲ့သည်။

တိုက်စစ်မှူး မက်ဆီသည် ဘာစီလိုနာအသင်းနှင့်အတူ ပွဲပေါင်း ၃၄၈ ပွဲကစားပေးခဲ့ရာတွင် ၃၁၂ ဂိုးသွင်းယူ ပေးထားနိုင်ခဲ့ပြီး အာဂျင်တီးနားအသင်းအတွက်မူ ပွဲပေါင်း ၁၁၃ ပွဲတွင် သွင်းဂိုး ၅၅ ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဒီယေဂိုမာရာဒိုနာသည် ကစားသမားဘဝတွင် ဘာစီလိုနာ



အသင်း၊ နာပိုလီအသင်းနှင့် ဆီပီလာအသင်းတို့အပါအဝင် ကလပ်အသင်းခုနှစ်သင်းတွင် ပါဝင်ကစားခဲ့ဖူးပြီး ပွဲစဉ် စုစုပေါင်း ၄၉၁ ပွဲကစားခဲ့ကာ သွင်းဂိုး ၂၅၉ ဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ သည်။ အာဂျင်တီးနားအသင်းအတွက်မူ ၉၁ ပွဲတွင် ၃၄ ဂိုးသွင်းယူပေးနိုင်ခဲ့သည်။ ဘရာဇီးဂန္ထဝင်ကစားသမား ပီလီမှာမူ ဆန်းတိုစ် အသင်းနှင့် နယူးယောက်ကော့မ္ဘီစ်အသင်းတို့နှင့်အတူ ပွဲပေါင်း ၆၉၄ ပွဲပါဝင်ကစားခဲ့ကာ သွင်းဂိုး ၆၅၀ သွင်းယူ ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဘရာဇီးအသင်းအတွက်လည်း ၉၁ ပွဲတွင် ၇၇ ဂိုးအထိ သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည်။ (ဇွဲင်ယန်ဟေဇင်)

## ဂွါဒီယိုလာကို ဝေဖန်ခဲ့တဲ့ ရီဘာရီ

ဘိုင်ယန်တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ဖရန် ရီဘာရီက ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနည်းပြဟောင်း ဂွါဒီယိုလာ ဟာ အတွေ့အကြုံနည်းပါးသူဖြစ်တာကြောင့် တစ်ခါတစ်ရံမှာ မလိုအပ်ဘဲ စကား တွေအများကြီး ပြောနေတတ်သူလို့ ဝေဖန်ခဲ့ပါတယ်။ အသက်(၃၃)နှစ်အရွယ်ရှိ ရီဘာရီဟာ ဂွါဒီယိုလာနဲ့ ဆက်ဆံရေးမပြေလည်တဲ့ သူဆိုတာ အားလုံးသိထားတာကြောင့် မန်စီးတီးကို ဂွါဒီယိုလာ ပြောင်းရွှေ့ သွားခဲ့ခြင်းက ရီဘာရီအတွက် အကျပ်အတည်းက လွတ်မြောက်သွားခဲ့တယ်လို့ မီဒီယာတွေကလည်း ရေးသားဖော်ပြပါတယ်။

ဂွါဒီယိုလာက ဘာစီလိုနာနဲ့ လေးနှစ်အတွင်းဖလား ၁၄ လုံးဆွတ်ခူးခဲ့သလို ဘိုင်ယန်မှာလည်း သုံးနှစ်အတွင်း ဖလားခုနစ်လုံး ရယူပေးနိုင်ခဲ့ပေမယ့် ရီဘာရီကတော့ သူနဲ့အဆင်မပြေတဲ့ ဂွါဒီယိုလာကို အခုလို ဝေဖန်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဆက်လက်ပြီး ရီဘာရီက နည်းပြသစ် အန်စလော့တီက အတွေ့အကြုံ ကြွယ်ဝသူဖြစ်တာကြောင့် ဂွါဒီယိုလာထက် ပိုပြီးတည်ငြိမ်သူလို့ ချီးကျူးခဲ့ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဘိုင်ယန်ဂွါဒီယိုလာနဲ့ ချစ်ခင်ရင်းနှီးတဲ့ “ကျွန်တော်တို့အသင်းက သူ( ဂွါဒီယိုလာ)နဲ့အတူ အောင်မြင်မှုတွေအများကြီး ရယူနိုင်ခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်တို့ သူဆီက အတွေ့အကြုံတွေလည်း အများကြီးရရှိခဲ့တယ်။ ဒါ့ကြောင့် သူကို အပြစ်ရှာပြီး လိုက်ပြောနေလို့ အဆင်မပြေပါဘူး” လို့ ဘာဘာရီယန် ရုပ်မြင်သံကြားနဲ့ အင်တာဗျူးမှာ ထည့်သွင်းဖြေကြားခဲ့ပါတယ်။ (ရွှင်ယန်ဟေဇင်)



## ဆွမ်ဆီးနောက်ခံလူ ဖာနန်ဒက်င်အား ခေါ်ယူရန်အာဆင်နယ်ပစ်မှတ်ထားနေ

အာဆင်နယ်အသင်းသည် အသင်း၏ ခံစစ်ပိုင်းတွင် မာတီဆက်ကာဒက်ရာ ရရှိနေခြင်းကြောင့် ဆွမ်ဆီး ဗဟိုခံစစ်မှူး ဖာနန်ဒက်င်အား ခေါ်ယူရန် ပစ်မှတ်ထားလျက်ရှိပြီး ပေါင် ၁၀ သန်းဖြင့် ရရှိမည်ဟု မျှော်လင့်ထား ကြောင်း သိရသည်။ အာဂျင်တီးနားနောက်တန်းကစားသမား ဖာနန်ဒက်င်သည် ၂၀၁၄ ခုနှစ်အတွင်းက ဆွမ်ဆီးအသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ကြေးပေါင် ရှစ်သန်းဖြင့် ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး နာပိုလီအသင်းတွင်လည်း သုံးနှစ်ကြာပါဝင်ကစားခဲ့သဖြင့် သည်။ ဆွမ်ဆီးအသင်းသည် ဖာနန်ဒက်င်အား ယခုအပြောင်းအရွှေ့တွင် ရောင်းချမည်ဆိုပါက ပေါင် ၁၀ သန်း ရရှိမှု ရောင်းချမည်ဟုလည်း ဆိုထား သည်။ ဆွမ်ဆီးအသင်းသည် ယခုအပြောင်းအရွှေ့တွင် ဗဟိုခံစစ်မှူးဖြစ်သည့် မိုက်ဗန်ဒါလွမ်းကို အေဂျက်စ်အသင်းမှ ခေါ်ယူထားခဲ့ပြီး ကဲလီဘာလေကို လိစ်ဒ်အသင်းသို့ ကာလရှည်အငှားချထားခဲ့ပြီးဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရသည်။ (ဇွဲင်ယန်ဟေဇင်)

## အာဆင်နယ်ပစ်မှတ် လာကာဇက်တီကို စာချုပ်သက်တမ်းတိုးရန် လိုင်ယွန်လိုလား

လိုင်ယွန်တိုက်စစ်မှူး လာကာဇက်တီမှာ ပြီးခဲ့သည့် ဘောလုံးရာသီ အတွင်း လိဂ်သွင်းဂိုး (၂၁)ဂိုး သွင်းယူနိုင်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အာဆင်နယ်နှင့် နာပိုလီအသင်းများမှ ဆက်သွယ်ကမ်းလှမ်းလာခဲ့ရာ လိုင်ယွန်အသင်း ကလည်း ၎င်းတို့အသင်း၏ တိုက်စစ်မှူးကို ဆက်လက်ထိန်းထားရန် စာချုပ်သက်တမ်းလှမ်းသွားရန်ရှိကြောင်း လိုင်ယွန်အသင်းဥက္ကဋ္ဌ အော်လက်စီ၏ ပြောကြားချက်ကို ကိုးကား၍ ဂိုးလဲဒေါ့ကျွန်းက ဖော်ပြသည်။ လာကာဇက်တီအတွက် အာဆင်နယ်မှ ကနဦးအဖြစ် ယူရီ ၃၅ သန်းဖြင့် စတင်ကမ်းလှမ်းခဲ့သော်လည်း လိုင်ယွန်ဘက်မှ ပယ်ချခဲ့ သည်ဟု လိုင်ယွန်တာဝန်ရှိသူများက ထုတ်ဖော်ပြောကြားခဲ့သည်။ “ကျွန်တော်တို့အသင်းရဲ့ အရေးကြီးဆုံးကစားသမားထဲမှာ လာကာဇက်တီက ထိပ်ဆုံးကပါ ပါပါတယ်။ ဒါ့ကြောင့် သူ့ကို စာချုပ်သစ် ကမ်းလှမ်းဖို့ ပြင်ဆင်ပါတော့မယ်”ဟု အော်လက်စီက ဆိုသည်။ လာကာဇက်တီနှင့် လိုင်ယွန်အသင်းတို့ လက်ရှိစာချုပ်မှာ ၂၀၁၉အထိ သက်တမ်းရှိသော်လည်း အသင်းကြီးများမှ ချိတ်ဆက်ကမ်းလှမ်းလာမှု ကြောင့် အလျင်အမြန် စာချုပ်သက်တမ်းတိုးရန် ပြင်ဆင်လာခြင်း ဖြစ်သည်။ လိုင်ယွန်အသင်းမှ ထွက်မည်ဟု နောက်ထပ်သတင်းကြီးနေသော ကစားသမားမှာ ဂက်ဇယ်လ်ဖြစ်ပြီး ၎င်းအား ပီအက်စ်ဂျီနှင့် လီဗာပူး တို့မှ ဆက်သွယ်နေခြင်းဖြစ်သည်။ အယ်လ်ဂျီးရီးယားကြယ်ပွင့် ဂက်ဇယ်လ်မှာ ပြီးခဲ့သည့်ရာသီက သွင်းဂိုးရှစ်ဂိုးအပြင် ဂိုးဖန်တီးမှု မြောက်မြားစွာ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ရာ လာကာဇက်တီနှင့်အတူ လိုင်ယွန်မှ ထွက်ခွာနိုင်သည့် ကစားသမားတစ်ဦးအဖြစ် ထင်ကြေးပေးမှုများ မြင့်တက်နေခြင်းဖြစ်သည်။ (ရွှင်ယန်ဟေဇင်)



## မန်စီးတီးကို ရောက်ရှိဖို့ သေချာသလောက်ရှိနေတဲ့ ဆာနီ

ရှော်ကေး တောင်ပံတိုက်စစ်မှူး ဆာနီ မန်ချက်စတာမြို့တွင် ရောက်ရှိနေ သည့် ဓာတ်ပုံကို သတင်းထောက်များက အမိအရရိုက်ကူးနိုင်ခဲ့သဖြင့် ဆာနီမှာ မန်စီးတီးသို့ သေချာပေါက်ရောက်ရှိတော့မည်ဟူသော သုံးသပ် ချက်များလည်း ပေါ်ထွက်လာခဲ့သည်။ ဆာနီမှာ မန်စီးတီးနည်းပြ ဂွါဒီယိုလာ၏ ကာလကြာရှည် ပစ်မှတ်ကစားသမားဖြစ်ပြီး ရှော်ကေးတာဝန်ရှိသူများ ကလည်း ယခုနှစ်နေ့တွင် ဆာနီအသင်းမှ ထွက်ခွာရန် သေချာမည်ဟု ဇူလိုင်လဆန်းပိုင်းကပင် ဝန်ခံထားပြီးဖြစ်သည်။ သို့သော် ဇူလိုင်လလယ်ပိုင်းကစပြီး ရှော်ကေးနှင့် မန်စီးတီးအသင်းကြား ချိတ်ဆက်မှုများ ရပ်ဆိုင်းသွားခဲ့ရာ ရှော်ကေးအသင်းတာဝန်ရှိသူများက မန်စီးတီးအနေဖြင့် ဆာနီကို အလိုရှိပါက ဇူလိုင် ၃၁ ရက် နောက်ဆုံးထား၍ ပြန်လည်ဆက်သွယ်ရန် သတိပေးခဲ့ပြီးနောက် ဆာနီ၏အပြောင်းအရွှေ့မှာ ပြန်လည်အသက်ဝင်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ရှော်ကေးအားကစား ဒါရိုက်တာ ခရစ္စတန် ဟိုင်ဒလ်နှင့် မန်စီးတီးတာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးအပြီးတွင် ဆာနီ အပြောင်းအရွှေ့အတွက် အလုံးစုံ သဘောတူညီချက်ရရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ ဆာနီမှာ မန်ချက်စတာမြို့ရှိ ရာဒီဆန်ဘလူး ဟိုတယ်ရှေ့တွင် ဓာတ်ပုံအရိုက်ခံခဲ့ရပြီးနောက် ဆာနီ၏ အပြောင်းအရွှေ့ ကိစ္စရပ်မှာ သေချာသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မန်စီးတီးအသင်းသည် တရုတ်ခြေစမ်းခရီးစဉ်အတွင်း ရှန်ဟိုင်းမြို့၌ ဘိုင်ယန်မြူးနစ်အသင်းနှင့်သာ ခြေစမ်းခဲ့ရပြီး ရာသီဥတုဆိုးရွားမှုကြောင့် ဘောလုံးမြို့ မန်ယူအသင်းနှင့် ခြေစမ်းပွဲကို ဖျက်သိမ်းခဲ့ရသည်။ မန်စီးတီး အသင်းသည် ဩဂုတ် ၁ ရက်မှန်းလွဲပိုင်းတွင် ဥရောပခြေစမ်းပွဲ ခရီးစဉ် အတွက် ဩစတြီးယားနိုင်ငံသို့ ထွက်ခွာမည်ဖြစ်သည်။ (ရွှင်ယန်ဟေဇင်)

















### အချိန်နှင့်

ယနေ့လူငယ်များတွင် အပေါ်ကြွယ်ဝဆုံး သောအရာကို ပြောပြပါဆိုလျှင် အချိန်ဟုပင် ဆိုရပေမည်။ အချိန်သည် အဖိုးတန်ဆုံးသော အရင်းအနှီးဖြစ်ကြောင်းကိုလည်း ဆရာကြီး ပီမိုးနင်းက ရေးသားခဲ့ဖူးသည်။ ယနေ့လူငယ် အများစုတွင် အဆိုပါ အဖိုးတန်ဆုံး အရင်း အနှီးဖြစ်သည့် အချိန်နှင့်အတူ နောက်ထပ် အဖိုးတန်ဆုံးသောအရင်းအနှီးမှာ နည်းပညာ ပင်ဖြစ်သည်။ ယနေ့လူငယ်များသည် ယခင် ခေတ်လူငယ်များထက် နည်းပညာကို စောစီး စွာ ထိတွေ့ ခွင့်ရကြသည်။ ယင်းကြောင့်လည်း ယခင်ခေတ်လူငယ်များထက် ပို၍ အခွင့် အလမ်းကောင်းများ ပိုင်ဆိုင်ခွင့် ရရှိကြသည် ဟု မြင်မိသည်။

သို့ရာတွင် ယနေ့ အမိနိုင်ငံတော်၏ လူငယ် များအကြား အချိန်၏တန်ဖိုးကို သိရှိသူနှင့် နည်းပညာ၏ တန်ဖိုးကို နားလည်သူ အရေ အတွက်မှာ အတော်ပင် နည်းနေသေးသည် ဟု သုံးသပ်မိသည်။ အကြောင်းမှာ လူငယ် အများစုသည် နည်းပညာနှင့်အချိန် ပေါင်းစပ် အသုံးချမှုကို ပညာရပ်ဆိုင်ရာနှင့် ဘဝတိုး တက်ရေးဆိုင်ရာ ဗဟုသုတများ လေ့လာရေး တွင် အသုံးချရမည့်အစား facebook ကဲ့သို့ သောလူမှုရေးအပေါင်းအသင်းများ၌သာ များစွာအသုံးပြုနေခြင်းကြောင့်ပင်ဖြစ်သည်။

အချိန်သည် အဖိုးတန်သည်။ သို့သော် ထို အဖိုးတန်သောအချိန်ကို အဖိုးတန်သည့် အလုပ်၌ မရင်းနှီးဘဲ အဖိုးနည်းသည့်အလုပ်၌ ရင်းနှီးသောအခါ အချိန်၏တန်ဖိုးသည်လည်း ကျဆင်းသွားလေတော့သည်။ ထို့ထက် အချိန် ရေစီးကြောင်း ကုန်လွန်မှုနှင့်အတူ လူငယ်၏ သိသင့်တတ်သင့်သည့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဗဟု သုတများပါ သိသင့်သိထိုက်သည့် အရွယ်၊ ရသင့်ရထိုက်သည့် တန်ဖိုးထက် လျော့နည်း ကျ ဆင်းသွားလေတော့သည်။

အချိန်သည် တန်ဖိုးရှိသည်ကားမှန်၏။ သို့ရာတွင် အဆိုပါ တန်ဖိုးရှိသောအချိန်သည် တန်ဖိုးရှိသောအလုပ်၊ တန်ဖိုးမဲ့သော အလုပ် စသည်တို့ လုပ်ဆောင်နေသည့် လူငယ်များ အပေါ်တွင် မူတည်၍ တန်ဖိုးကွဲပြား သတ်မှတ်သွားခြင်းခံရသည်ဖြစ်သည်။ တန်ဖိုး

ရှိသော အလုပ်ကိုလုပ်က ထိုအလုပ်၏ ပြီး မြောက် အောင်မြင်မှုနှင့်အညီ အချိန်သည် တန်ဖိုးရှိမည်။ အလားတူစွာ လောင်းကစား ပြုလုပ်ခြင်း၊ ဘဝတန်ဖိုးကို ပေါ့ပေါ့တွေးကာ ဟေးလားဝါးလား နေသည့်သူများနှင့် အချိန် ဖြုန်းခြင်းစသည့် တန်ဖိုးမရှိသော အလုပ် ကိုလုပ်က ယင်းအလုပ်နှင့်လျော်ညီစွာ အချိန် ၏တန်ဖိုးမဲ့နေမည်သာဖြစ်သည်။

“ပုဆိုးခါးတောင်းကျိုက်က ကူလီသမား သာဖြစ်မည်။ ဦးနှောက်ကို ခါးတောင်းကျိုက်မှ သာလျှင် ပညာရှင်ဖြစ်မည်” ဟု ဆရာကြီး ဦးအောင်သင်းက ပညာကို မည်သို့မည်ပုံ ကြိုးစားရယူသင့်ကြောင်း၊ ပညာကို တန်ဖိုး ထား ရှာဖွေသင့်ကြောင်း ဥပမာသာဓကဖြင့် လူငယ်များအား ဆုံးမခဲ့ဖူးသည်။ အမှန်ပင် လည်း ယနေ့အမိနိုင်ငံတွင် ဦးနှောက်ကို ခါးတောင်းကျိုက်သောလူငယ်များ ရှားပါးနေ ခြင်းကြောင့် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင် များ နည်းပါးနေခြင်းပင်ဖြစ်သည်။

၎င်းတို့အနက်မှ လူငယ်များ လက်တွေ့ကျကျ အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင်သည့် နည်းလမ်း ကောင်းများအနေဖြင့် မိမိတို့အားလပ်ချိန်များ တွင် အင်္ဂလိပ်စာပေကဲ့သို့ ဘာသာစကား တစ်မျိုးမျိုးကို Online မှတစ်ဆင့် သင်ကြား နိုင်ခြင်း၊ မိမိတို့၏ သက်မွေးပညာလုပ်ငန်း များအတွက် အထောက်အကူပြု အခမဲ့ Online သင်တန်းများ (Free Online Courses) တက်ရောက်နိုင်ခြင်း၊ ပြည်ပနိုင်ငံများသို့ ပညာတော်သင်အခွင့်အလမ်း ရရှိစေနိုင် သည့် ပညာသင်ဆုများ (Scholarships) ရှာ ဖွေလျှောက်ထားနိုင်ခြင်း၊ Online မှတစ်ဆင့် ပြည်တွင်း ပြည်ပ အလုပ်အကိုင် အခွင့်အလမ်း များ ရှာဖွေခြင်းစသည်တို့ဖြင့် မိမိတို့ဘဝများ တစ်ဆင့်ထက်တစ်ဆင့် တိုးတက်မြှင့်မားရေး ကို ရှေးရှုနိုင်မည်ဖြစ်သည်။

လက်လှမ်းမီသမျှ တင်ပြရမည်ဆိုပါလျှင် အင်္ဂလိပ်စာပေကဲ့သို့ ဘာသာစကား တစ်မျိုး မျိုးကိုonline မှ တစ်ဆင့်သင်ကြားလိုပါက

tional University နှင့် အခြားသော နာ မည်ကြီးကျောင်းများမှပူးပေါင်း၍ အခမဲ့ ပညာဒါနများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပါသည်။ (သင် တန်းကြေးမှာ အခမဲ့ဖြစ်သည်။ သို့ရာတွင် မိမိ အနေဖြင့် သတ်မှတ်ထားသည့် အောင်မှတ် ရရှိကာ သင်တန်းပြီးဆုံး၍ သင်တန်းပြီးဆုံး ကြောင်း Certificate ရယူလိုပါက သင်တန်း အလိုက် Certificate ကြေး ခေါ်လာ ၅၀ မှ ၁၅၀ အထိ ပေးဆောင်ရမည်ဖြစ်သည်။ Certificate ယူခြင်း မယူခြင်းမှာ မိမိ၏ ကိုယ်ပိုင်ရွေးချယ် ခွင့်သာဖြစ်၍ သင်တန်းကြေးမှာမူ (လုံးဝ) အခမဲ့ ဖြစ်ပါသည်။)

ပြည်ပ ပညာသင်ဆု အခွင့်အလမ်းများ အတွက် လည်း <http://www.scholars-4dev.com>, <http://scholarship-positions.com> ကဲ့သို့သော Websites များမှ တစ်ဆင့် ထောင်ပေါင်းများစွာသော ပညာသင် ဆုများကို ရှာဖွေတွေ့ရှိနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို အထဲမှ မိမိအနှစ်သက်ဆုံးသော မိမိအနေ

အတွက် မည်သို့သော Online သင်တန်းများ တက်ရောက်မည်၊ ကျောင်းအားလပ်ရက်များ၌ အချိန်ကို မည်သို့မည်ပုံ အသုံးပြုမည်၊ မည် သည့် အလုပ်ခွင်သင်တန်းများနှင့် ပညာသင် ဆုများကို လျှောက်ထားမည်၊ မည်သည့် ပြိုင်ပွဲများတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်မည်၊ ဘွဲ့ ရလျှင် မည်သည့်နိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်မည် စသဖြင့် ၎င်းတို့ဘဝရွေး ရေး တစ်ဆင့်ထက် တစ်ဆင့် တိုးတက်မြှင့်မားရေးကို အစီအစဉ် အမြဲ ရေးဆွဲကာ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နေကြသည်သာ များပေသည်။ လေးစားအတုယူဖို့လည်း အလွန်ကောင်းလှ သည်။ ထို့ကြောင့်လည်း စာရေးသူအနေဖြင့် အဖိုးတန်ဆုံးအရင်းအနှီးများဖြစ်သည့် အချိန် နှင့်နည်းပညာများကို လက်ဝယ်ပိုင်ဆိုင်ထား သည့် ယနေ့အမိနိုင်ငံတော်ရှိ လူငယ်လူရွယ် များကိုလည်း အချိန်၏တန်ဖိုးနှင့် နည်းပညာ ၏တန်ဖိုးများကို ဘဝတိုးတက်ရေးအတွက် စနစ်တကျ အကျိုးရှိရှိ အသုံးပြုစေလိုပါသည်။

## အချိန်သည်အဖိုးတန်သည်။ သို့သော် ထိုအဖိုးတန်သောအချိန်ကို အဖိုးတန်သည့်အလုပ်၌ မရင်းနှီးဘဲ အဖိုးနည်းသည့်အလုပ်၌ ရင်းနှီးသောအခါ အချိန်၏တန်ဖိုးသည်လည်း ကျဆင်း . . .

တစ်နည်းအားဖြင့်ဆိုရသော် အမိနိုင်ငံတော် ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် ယနေ့ကျွန်ုပ်တို့ ရင် ပေါင်တန်းနိုင်ရေးအတွက် လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်များနည်းပါးနေခြင်းဖြစ်သည်။ အထူးအားဖြင့် နိုင်ငံတစ်ခု၏ တိုးတက်မှု ဆုတ်ယုတ်မှုကိုလည်း အဆိုပါနိုင်ငံရှိ လူငယ် များမှ အချိန်နှင့်နည်းပညာကို မည်သို့မည်ပုံ အသုံးပြုနိုင်မှု၊ ထိုမှတစ်ဆင့် တိုင်းပြည်အတွက် အသိပညာရှင်၊ အတတ်ပညာရှင်များ မည်ရွေ့ မည်မျှပေါ်ထွန်းနေမှုတို့ အပေါ်မူတည်၍ အကဲဖြတ်နိုင်သည်သာ ဖြစ်သည်။

လူငယ်များအတွက် နည်းပညာနှင့် အချိန် ကို မည်သို့မည်ပုံ အကျိုးရှိစွာ အသုံးပြုနိုင် မည်နည်းဟု မေးလာပါလျှင် ပေးနိုင်သည့် အဖြေများမှာ မြောက်မြားစွာပင် ရှိပေသည်။

သက်ဆိုင်ရာနိုင်ငံသုံး Websites များတွင် ဝင် ရောက်ရှာဖွေ တက်ရောက်နိုင်သကဲ့သို့ [www.edx.org](http://www.edx.org) ကဲ့သို့ Websites များတွင် မိမိတက်ရောက်လိုသည့် ဘာသာစကား သင်တန်းများကို အခမဲ့ရှာဖွေ တက်ရောက်နိုင် မည်ဖြစ်သည်။ အလားတူစွာပင် မိမိသက် မွေးပညာအတွက် အထောက်အပံ့ဖြစ်စေနိုင် သည့် Online အခမဲ့ကာလတိုသင်တန်းများ ကိုလည်း အဆိုပါ [www.edx.org](http://www.edx.org) Websites များမှတစ်ဆင့် ရှာဖွေတက်ရောက်နိုင်မည်ဖြစ် သည်။ အခမဲ့ Online ပညာရေးဝန်ဆောင်မှု များသည် ယနေ့ကျွန်ုပ်တို့အဖို့ အထင်ကရ ကျောင်းများဖြစ်သည့် Harvard University, Massachusetts Institute of Technology, University of California, Australian Na-

အထားနှင့် အသင့်တော်ဆုံးသော ပညာသင် ဆုများကို လျှောက်ထားနိုင် ရေးအတွက် ကြိုတင်ပြင်ဆင်မှုများ ပြုလုပ်နိုင်မည်ဖြစ် သည်။ ပညာသင်ဆုများနှင့် ပတ်သက်၍ စာရေးသူ ကိုယ်တိုင်ပင် Online မှ တစ်ဆင့် လျှောက်ထားဖြေဆိုပြီး ထိုမှတစ်ဆင့် Personal Interview အဆင့်များ အောင်မြင်ကာ ပြည်ပ တွင် ပညာသင်ဆုဖြင့် သင်တန်းတက်ရောက် ခွင့်ရခဲ့သည်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပင် မိမိဘဝ အတွက်လိုအပ်သည့် ပညာရပ်များကိုလည်း online မှပင် ရှာဖွေ၍ အားလပ်ချိန်များ၌ တက်ရောက်လျက်ရှိသည်။ မိမိနှင့် နီးစပ်သည့် နိုင်ငံခြားသား ကျောင်းသားများကို လေ့လာ ရာတွင်လည်း အများစုသည် ကျောင်းအား လပ်သည့် အချိန်များတွင် ဘဝတိုးတက်ရေး

အချုပ်အားဖြင့်ဆိုရသော် ပညာရေး အုတ်မြစ်ကောင်းသည့် တိုင်းပြည်များသည် ယနေ့ ကမ္ဘာပေါ်တွင် အဖွံ့ဖြိုးဆုံးသော တိုင်း ပြည်များစာရင်းတွင် ပါဝင်နေသည်။ တိုင်း ပြည်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အဓိကမောင်း နှင့်အားမှာ ပညာရေးပင်ဖြစ်သည်။ လူငယ် များ၏ အရည်အသွေးတောက်ပသည့် ဘဝ ရပ်တည်မှုအတွက် ပညာရေးသည် ၎င်းတို့၏ အချိန်နှင့် နည်းပညာကို မည်ကဲ့သို့အကျိုး ရှိရှိ အသုံးပြုနိုင်မှုတွင် မူတည်နေသည်။ ထို့ကြောင့် ဟားဗတ်တက္ကသိုလ်၏ ပထမဆုံး သောအမျိုးသမီးဥက္ကဋ္ဌဖြစ်လာခဲ့သူ Drew Faust က “အမေရိကန်နိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီ အလုပ်ဖြစ်အောင် မောင်းနှင်သော အင်ဂျင် မှာ ပညာရေးပင်ဖြစ်ပါကြောင်း” ဟု ဆိုထား သည်ကို ကိုးကားရင်း ယနေ့လူငယ်များသည် နောင်အနာဂတ်တစ်ချိန်ချိန်တွင် မိမိတိုင်း ပြည်၏ စွမ်းဆောင်ရည်ပြည့်ဝသည့် အသိ ပညာရှင် အတတ်ပညာရှင် လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ သို့တည်းမဟုတ် ခေတ်ပီ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သော ဒီမိုကရေစီနိုင်ငံတော် ဖြစ်လာရေးတို့အတွက် အရည်အချင်းပြည့်ဝ သော လူစွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ ဖြစ်လာ ကြစေကြောင်း ရည်မှော်လျက် အကြံပြု ရေး သားအပ်ပေသည်။ ။





မြည်တွင်းအစွန်များဦးစီးဌာန  
 ဧကောင်ဘာလေသိန်းဆွေဌာနခွဲ  
 (၃၃၁) ကြိမ်မြောက် ထိခေါက်စဉ် ၂၀၁၆ ခုနှစ် ၊ ဩဂုတ်လ (၁) ရက်နေ့

အမေ့ထုတ်ဝေသည်

**အထူးဆုကြီး ကျပ်သိန်း (၁၅၀၀) ဆု**

ဂ - ၄၉၂၃၅၆

**ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၁၀၀၀)ဆုများ**

လ - ၃၀၅၂၃၂    ဆ - ၇၀၆၆၆၀

**ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၅၀၀)ဆုများ**

န - ၂၉၀၄၁၀  
 ဌ - ၃၀၃၆၄၂  
 ဘ - ၄၈၇၁၉၆  
 ဗ - ၈၆၁၀၀၀  
 ဘ - ၉၅၃၇၄၇

**ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၃၀၀)ဆုများ**

ကဂ - ၂၃၁၅၁၂  
 န - ၃၁၈၈၄၀  
 ယ - ၄၃၃၁၆၈  
 ကက - ၇၁၈၂၀၃  
 ဋ - ၇၂၀၇၄၁  
 ကယ - ၈၄၁၁၉၈

**ဆုကြီးတစ်ဆုချင်း ကျပ်သိန်း(၂၀၀)ဆုများ**

ဃ - ၁၆၀၄၇၉  
 ဓ - ၂၂၄၆၆၂  
 တ - ၂၇၉၈၀၆  
 သ - ၈၁၈၆၄၆  
 လ - ၈၁၉၁၀၆  
 ရ - ၉၅၆၉၁၉  
 မျ - ၉၅၉၇၃၃

**ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၁၀၀)ဆုများ**

ည - ၁၂၀၀၃၆	ဘ - ၄၈၇၄၁၈	ဂ - ၆၇၃၁၅၉	ဖ - ၈၈၀၉၂၅
ဏ - ၂၀၁၃၇၅	ဇ - ၅၁၈၀၅၀	ဓ - ၆၇၅၇၈၀	ယ - ၉၁၀၃၁၅
ဓ - ၂၂၄၃၀၁	ကင - ၅၄၄၀၁၄	ကဂ - ၆၈၁၁၈၁	စ - ၉၁၇၀၀၆
ကခ - ၃၅၈၈၀၂	ဇ - ၅၅၅၉၉၈	ကဆ - ၈၅၉၉၈၅	
ဋ - ၃၆၉၃၈၃	ကင - ၅၅၆၈၉၇	ယ - ၈၇၁၀၈၅	

**ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်သိန်း(၅၀)ဆုများ**

ယ - ၁၂၀၄၆၈	ကဂ - ၈၃၇၃၂၆
ကစ - ၁၂၁၈၅၁	ကက - ၈၃၇၇၀၈
ခ - ၁၈၉၉၉၅	ကယ - ၈၄၂၇၁၅
စ - ၂၂၆၂၄၂	ည - ၈၆၁၇၀၅
သ - ၂၄၇၅၃၁	ဝ - ၈၆၃၉၇၂
န - ၄၈၁၉၇၄	ကင - ၈၇၆၇၇၂
ည - ၅၀၄၃၀၂	ဒ - ၈၈၃၈၆၂
ရ - ၅၅၉၇၄၈	ကစ - ၉၂၃၅၉၆
န - ၇၃၆၉၁၅	သ - ၉၃၀၀၁၅
ယ - ၇၇၇၂၆၅	ည - ၉၅၉၉၀၂

**ဆုတစ်ဆုချင်းကျပ်(၂၅)သိန်းဆုများ**

က - ၁၅၂၉၁၇	ဗ - ၄၉၀၈၅၀
ဟ - ၂၀၉၉၃၁	ဘ - ၇၄၄၄၃၃
ဒ - ၃၀၆၆၁၃	ဌ - ၇၉၃၈၅၆
ဈ - ၃၀၉၇၇၂	သ - ၇၉၉၁၀၉
င - ၃၂၉၆၇၆	ဘ - ၈၀၈၆၂၀
ဏ - ၃၅၃၃၃၉	စ - ၈၆၁၅၂၅
ကခ - ၃၈၅၉၃၇	ကဂ - ၈၈၉၀၄၆
ကဂ - ၃၈၉၃၄၆	ခ - ၉၉၃၃၁၂
ကက - ၃၉၃၂၆၁	ရ - ၉၉၄၀၄၃
က - ၄၉၀၁၇၇	ဖ - ၉၉၇၂၂၂

ကြေးမုံ

ဆုတံဆိပ်ရောင်းချခွင့်ရရှိသူများ(၁၀)သိန်းအထိ

ကဂ	-	၁၆၆၈၂၆	ကင	-	၅၈၉၈၃၀
ဇ	-	၁၉၇၆၀၀	ကက	-	၆၉၆၅၃၁
သ	-	၂၀၀၆၆၂	ဇ	-	၇၀၂၃၅၈
ကဂ	-	၂၂၅၆၅၄	ဇ	-	၇၁၄၀၅၃
ဇ	-	၂၃၉၉၇၆	က	-	၇၂၆၅၅၀
မ	-	၃၁၃၈၂၈	ထ	-	၇၄၉၂၂၅
ယ	-	၃၄၁၄၀၇	ဇ	-	၇၆၄၀၄၃
ကဂ	-	၃၄၇၃၅၈	ဇ	-	၈၀၅၅၂၃
ဝ	-	၄၂၈၃၃၈	ပ	-	၈၆၇၇၂၃
စ	-	၄၈၃၃၇၉	ဗ	-	၈၈၀၄၇၇
င	-	၄၉၀၆၂၄	ဟ	-	၉၂၆၄၇၆
ည	-	၅၁၀၇၀၉	ယ	-	၉၂၆၉၈၉
အ	-	၅၁၆၆၁၆	ရ	-	၉၅၁၉၄၁
က	-	၅၄၁၂၆၁	ကဆ	-	၉၈၅၁၁၈
က	-	၅၅၃၅၂၀	ဘ	-	၉၉၃၇၄၅

ဆုတံဆိပ်ရောင်းချခွင့်ရရှိသူများ(၅)သိန်းအထိ

န	-	၁၂၀၉၅၆	ကက	-	၅၀၉၇၂၉
ယ	-	၁၄၄၇၉၄	ပ	-	၅၁၅၄၄၂
ဈ	-	၂၀၃၃၄၃	ယ	-	၅၅၀၄၈၂
ဈ	-	၂၂၉၇၅၄	ဇ	-	၅၉၁၈၆၅
င	-	၂၄၅၄၄၄	ဝ	-	၆၉၁၁၈၉
စ	-	၂၄၇၉၁၃	ဘ	-	၆၉၆၈၆၄
မ	-	၂၄၈၉၁၆	ဖ	-	၇၅၁၆၅၅
ဌ	-	၂၅၆၆၂၂	ဆ	-	၇၆၅၀၂၁
ခ	-	၃၀၅၄၃၃	ရ	-	၇၈၈၇၁၉
ကင	-	၃၀၈၉၉၆	ပ	-	၈၂၄၂၆၃
ယ	-	၃၅၆၃၇၆	ဌ	-	၈၃၄၄၂၂
မ	-	၄၁၅၁၂၀	န	-	၈၃၉၉၅၉
ဟ	-	၄၂၉၂၅၉	ကခ	-	၈၅၂၅၃၃
ယ	-	၄၅၉၀၉၉	ထ	-	၈၆၅၉၂၈
တ	-	၄၆၀၃၅၆	ယ	-	၉၁၀၆၈၅
ကဆ	-	၄၇၀၂၆၀	ပ	-	၉၄၄၇၈၈
မ	-	၅၀၂၆၄၉	န	-	၉၈၄၆၀၇

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ ဆုမဲစနစ်

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၃)သိန်းအထိ

ဖ	-	၁၃၁၀၁	ရ	-	၄၄၇၈၀
ကင	-	၁၅၆၃၁	ကစ	-	၄၆၅၆၅
ယ	-	၁၆၃၉၈	ချ	-	၅၅၃၃၄
ကဆ	-	၁၈၇၃၀	န	-	၆၉၃၆၀
ဇ	-	၃၄၈၁၆	ဈ	-	၇၇၀၁၈

အထူးစာနှင့် ရွှေဂဏန်း(၅)ထိုး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၃)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၂)သိန်းအထိ

ဇ	-	၁၂၃၁	ည	-	၇၆၅၇
ဇ	-	၄၆၉၅	ယ	-	၈၂၈၅
န	-	၅၃၃၇	ခ	-	၈၈၉၉
ရ	-	၅၉၀၂	န	-	၉၃၅၉
ပ	-	၆၄၀၄	သ	-	၉၆၀၄

အထူးစာနှင့် ရွှေဂဏန်း(၄)ထိုး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၂)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၁)သိန်းအထိ

ဒ	-	၁၃၃	စ	-	၅၄၅
လ	-	၁၇၀	အ	-	၆၈၆
ဝ	-	၂၀၉	ဇ	-	၉၂၆
င	-	၂၉၇	စ	-	၉၅၃
ဇ	-	၄၉၉			

အထူးစာနှင့် ရွှေဂဏန်း(၃)ထိုး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၁)သိန်း

ဝေဝေဆာဆာပဒေသာ(၅)သောင်းအထိ

ဆ	-	၁၁
စ	-	၁၇
ဆ	-	၉၃

အထူးစာနှင့် ရွှေဂဏန်း(၂)ထိုး အစဉ်လိုက်တူ - ကျပ်(၅)သောင်း

- ၁။ ဖွင့်လှစ်ခဲ့သော (၃၃၁)ကြိမ်မြောက် အောင်ဘာလေသိန်းဆုဖွင့်ပွဲအတွက် ထိအုပ်ရေး (၃၂၇၂၂၀)အုပ်စုအရောင်းချပေးခဲ့ရာ ရောင်းရငွေကျပ် (၆၅၄၅၄၄၀၀၀) ရရှိခဲ့ပြီး၊ ၎င်းမှ ( ၆၀ ) ရာခိုင်နှုန်းဖြစ်သော ကျပ်(၃၉၂၇၆၄၀၀၀)ကို ဆုမဲပေါင်း (၄၀၂၄၃) ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးခဲ့ပါသည်။
- ၂။ ၂၀၁၆ ခုနှစ်၊ စက်တင်ဘာ၊ (၁) ရက်နေ့တွင် ဖွင့်လှစ်မည့် ( ၃၃၂ ) ကြိမ်မြောက် အောင်ဘာလေသိန်းဆုဖွင့်ပွဲတွင် အထူးစာလုံးရေ ( ၄၀ ) ကုန်စင်အောင် ရောင်းချရ ပါက ဆုမဲပေါင်း ( ၄၀၂၄၃ )ဆု ဖွင့်လှစ်ပေးသွားမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ အောင်ဘာလေထိ ဝယ်ယူကမ်းမည့်သူများအနေဖြင့် ( ၃၃၂ ) ကြိမ် အတွက် ၃ -၈-၂၀၁၆ရက် မှစတင်၍ ထိစာအုပ်ကုန်စင်သည်အထိအမှတ် (၃၈၄)၊ မဟာဗန္ဓုလလမ်းနှင့် (၃၇)လမ်းထောင့်ရှိ အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲတွင် ထိလက်မှတ် (၁၁)စောင်ပါ ထိစာအုပ်တစ်အုပ် ကျပ်(၂၀၀၀)နှုန်းဖြင့်တစ်ဦးလျှင် ထိစာအုပ် (၁)အုပ် မှ ထိစာအုပ် (၁၀)အုပ်ထိ နိုင်ငံသားကတ်မူရင်းနှင့် မိတ္တူတင်ပြပြီး နံနက်(၁၀:၃၀)နာရီ မှ မွန်းလွဲ (၂)နာရီအချိန်အတွင်း ငွေသားလက်ငင်းပေးချေ၍ လွတ်လပ်စွာ ဝယ်ယူကမ်းနိုင်ပါသည်။  
ဆုငွေစတင်ထုတ်ပေးမည့်ရက် ( ၈- ၈- ၂၀၁၆ )

ယခုအကြိမ်နှင့် အကြိမ်ဟောင်းများမှ ဆုရလက်မှတ်များကို နေ့စဉ်လက်ခံဆောင်ရွက်ပေးလျက်ရှိပြီး၊ နိုင်ငံသားစိစစ်ရေးကတ်မူရင်း/မိတ္တူ ၊ အိမ်ထောင်စုစာရင်းမူရင်း/ မိတ္တူ (၆)လအတွင်းရိုက်ကူးထားသည့် ပတ်(စ်)ပို့.ဓာတ်ပုံ (၃) ပုံ တင်ပြရန် လိုအပ်ပါသည်။

အောင်ဘာလေသိန်းဆုဌာနခွဲ

အောင်ဘာလေသိန်းထိပေါက်စဉ်အား [www.irdmyanmar.gov.mm](http://www.irdmyanmar.gov.mm) တွင် ကြည့်ရှုထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။



အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာလုပ်ငန်းစဉ်မှ ဝင်ငွေခွန်ပေးဆောင်ခြင်းဆိုင်ရာ သိမှတ်ဖွယ်

\* အခွန်ဝင်သည့် ဝင်ငွေများ
\* အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာလုပ်ငန်းစဉ်မှာ မိမိကျွမ်းကျင်သည့်လုပ်ငန်းကို ဝန်ဆောင်ခရယူ၍ ဆောင်ရွက်ပေးသည့် ဝန်ဆောင်မှုတစ်ရပ် ဖြစ်ပါသည်။

Table with 3 columns: အမှတ်စဉ်, ဝင်ငွေခွန်စည်းကြပ်ရန် ဝင်ငွေအလွှာ, စည်းကြပ်ရန် ဝင်ငွေခွန်နှုန်း

\* စာရင်းထားရှိခြင်း။ သက်ဆိုင်ရာဝင်ငွေခွန်အတွက် အသက်မွေးဝမ်းကျောင်းပညာလုပ်ငန်းမှ ဝင်ငွေများနှင့် ထိုနှစ်အတွင်း လုပ်ငန်းအတွက် ကုန်ကျသည့်စရိတ်များကိုဖော်ပြသည့် ဘဏ္ဍာရေးရှင်းတမ်း (Financial Statement) တင်ပြရပါမည်။

Table with 2 columns: (နတ်) သက်သာခွင့်များ, အခြေခံသက်သာခွင့်

အခွန်စည်းကြပ်ရန်ဝင်ငွေ
အခွန်တွက်ချက်ခြင်း
ရုစုပေါင်းကျသည့်အခွန်

GOLDEN STAR ဝန်းသွားလုပ်ငန်း
\* တောင်ပြုံး - မန္တလေး - ပြင်ဦးလွင် Aug-12
\* ပုဂံ(ရွယ်တော်လေးဆ) - ပုဗ္ဗသိ - ပုဗ္ဗသိ Aug-12

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာန၏ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ်

(က) ပခုက္ကူမြို့နယ်၊ ပခုက္ကူခရိုင်လူမှုဝန်ထမ်းဦးစီးဌာနအောက်လုပ်ငြင်းလုပ်ငန်း။
(ခ) တောင်တွင်းကြီးမြို့နယ်၊ ဆက်သွားမူလတန်းကြိုကျောင်း

အိတ်ဖိတ်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ပဲခူးတိုင်းတောင်လုံးအားကစားကွင်း၌ အောက်ပါလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် အိတ်ဖိတ်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း နိုင်ပါသည်။

ဘောလုံးပြိုင်ပွဲကြည့်စင်ပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို Grand Royal Group ရုံးချုပ် အောက်ပါလိပ်စာတွင် အစုံထုတ်ယူနိုင်ပါသည်။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
မန္တလေးလျှပ်စစ်ဓာတ်အားပေးရေးကော်ပိုရေးရှင်း
မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့၊ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း

Table with 3 columns: စဉ်, တင်ဒါအမှတ်, ပစ္စည်းအမျိုးအမည်

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါပုံစံနှင့် စည်းကမ်းချက်များကို ၁-၈-၂၀၁၆ ရက်တွင် စတင်၍ ရောင်းချမည့်ဖြစ်ပြီး ၁၉-၂၀၁၆ ရက် မှစ၍ ဝန်ထမ်းများ

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာခရိုင်၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်အတွင်း

အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
ဆည်မြောင်းနှင့် ရေအသုံးချမှုစီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာခရိုင်၊ ဝမ်းတွင်းမြို့နယ်အတွင်း

အသိပေးကြေညာချက်
၁။ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စည်ပင်သာယာရေးဝန်ကြီး၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့၊ မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးအဖွဲ့နှင့် မြို့နယ်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီများသို့ လိပ်မူ၍ စာဖြင့်တိုင်ကြားမှုပြုလုပ်လိုပါက

(၁/၂၀၁၆)အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ လမ်းဦးစီးဌာန၊ လမ်းတည်ဆောက်ရေး(၃) လမ်းအထူးအဖွဲ့(၁၇) စစ်တွေမြို့၊ ၂၀၁၆-၂၀၁၇ ဘဏ္ဍာရေးနှစ် ရခိုင်ပြည်နယ်အတွင်း

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရ
ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန
ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့်စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန

အကြီးစားပွဲမဲခြင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရန် တင်ဒါခေါ်ယူခြင်း
၁။ ကျန်းမာရေးနှင့်အားကစားဝန်ကြီးဌာန ဆေးဘက်ဆိုင်ရာလူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးနှင့် စီမံခန့်ခွဲရေးဦးစီးဌာန

အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအား နှစ်ဦးသဘောတူပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်းကြေညာခြင်း
ပန်းမော်မြို့နယ်၊ နောင်ခိုရပ်ကွက်၊ အမှတ်(၂၀၃)နေထိုင်သူ ဦးဇော်မိုး(ဘ) ဦးစောမောင်[၁/ပမန(နိုင်)၂၀၁၆]မှ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ လှည်းကူးမြို့နယ်၊ ရေတလဘောင်ကျေးရွာ၊ အထက်တန်းတိုက်အုပ်စု၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၁၉) ကွင်းအမှတ်(၅၀၅)နေထိုင်သူ ဦးမြင့်(ခ)ဦးမြင့်အောင်[၁၄/ပမန(နိုင်) ၀၁၇၇၉၈]အား ၁၅-၁-၂၀၁၆ရက်က လွှဲအပ်ခဲ့သည့် အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်-0521C အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအား ယနေ့မှစ၍ နှစ်ဦးသဘောတူပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

လွင်မြင့်အောင်
အသားအရောင်ရင်းလှပစေခြင်း
အရေအကြောကြောများလျော့ပေါ့စေခြင်း
အနာကုတ်ဖြုတ်ပေးခြင်း
သွေးလည်ပတ်မှုအားကောင်းစေခြင်း
သွေးကြောများကြီးထွားမှုကိုကန့်သတ်ပေးခြင်း
ဦးနှောက်ကြည့်လင်ပုံစံကောင်းစေခြင်း
ဝိတ်မိမိမှလျော့နည်းစေခြင်း
လန်းဆန်းခွန်အားဖြစ်စေခြင်း
သီးရွှင်ခြင်း

ရတနာအောင် (ဆန်ကျောင်းဝယ်ရေး)
ရန်ကင်းမြို့နယ်၊ ရေတလဘောင်ကျေးရွာ၊ အထက်တန်းတိုက်အုပ်စု၊ ဦးပိုင်အမှတ်(၁၉) ကွင်းအမှတ်(၅၀၅)နေထိုင်သူ ဦးမြင့်(ခ)ဦးမြင့်အောင် [၁၄/ပမန(နိုင်) ၀၁၇၇၉၈] အား ၁၅-၁-၂၀၁၆ရက်က လွှဲအပ်ခဲ့သည့် အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအမှတ်-0521C အထူးကိုယ်စားလှယ်လွှဲစာအား ယနေ့မှစ၍ နှစ်ဦးသဘောတူပြန်လည်ရုပ်သိမ်းကြောင်း အများသိစေရန် အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အများသိစေရန်ကြေညာချက်
ကျွန်မ မနှင်းနှင်းအိ [၁၂/ပမန(နိုင်) ၀၂၄၇၇၆] နှင့် ကိုအောင်ကျော်စိုး [၁၃/လရန(နိုင်) ၀၈၂၃၁၆] တို့သည် ၂၆-၇-၂၀၁၆ ရက်တွင် နှစ်ဦးသဘောတူ ကွာရှင်းပြီးစီးပါကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ကန်ကွက်နိုင်ကြောင်းကြေညာခြင်း
လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ မြေတိုင်း ရပ်ကွက် အမှတ်(၂၂ Z/၇) မြေကွက်အမှတ် V Class 2/7 မြေကွက်တည်နေရာ အမှတ် (၇၁) (၁၅)လမ်း၊ လမ်းမတော်မြို့နယ်၊ ဦးနီ(စီအေ-၀၃၈၈၀၁) အမည်ပေါက် နှစ်(၆၀)ရက်မြေအား အမည်ပေါက် ဦးနီကွယ်လွန်သဖြင့် ဒေါ်ကျော့ကျော့အေး [၁၂/သယက(နိုင်) ၂၀၀၇၇] က အမည်ပေါက်၏ တရားဝင်ဇနီးဖြစ်ပြီး အမွေဆက်ခံခွင့်ရကြောင်း ကျွမ်းကျင်သူ အမည်ပေါက်၏ သေဆုံးလက်မှတ်နှင့် ဖော်ပြပါ မြေ၏ ဝန်ခံမှုရရှိပြီး တင်ပြရရှိသည့် အခြေအနေအထားအရ အမည်ပေါက်၏ အမွေဆက်ခံခွင့်ရရှိကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

အထက်တန်းရွှေနေ(စဉ်-၀၃၄၄၅) အထက်တန်းရွှေနေ(စဉ်-၃၇၈၀၄) တိုက်-၉/၁၊ အခန်း-၀၀၃(အီး) ပထမထပ်၊ ၃၆-လမ်းတို၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ ဖုန်း-၀၉-၇၃၀၆၀၈၂၊ ၀၉-၂၅၄၀၂၅၁၉၊ ၀၉-၇၉၆၂၀၃၇၄





# SAMSUNG DAY

2016, AUGUST



## SAMSUNG Smart Phones နှင့် Tablets တွေဝယ်ယူပြီး လက်ဆောင်တွေ ရယူလိုက်ကြရအောင်

**ဩဂုတ်လ (၁)ရက်နေ့မှ (၃)ရက်နေ့အထိ**

ကျပ် ၅၀၀,၀၀၀ အထက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်



Remax powerbank 10,000 mAh

Traveller Bag

Selfie Stick

ကျပ် ၅၀၀,၀၀၀ မှ ၂၀၀,၀၀၀ အတွင်း ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်



Powerbank+ bluetooth speaker+flashlight

Traveller Bag

Selfie Stick

ကျပ် ၂၀၀,၀၀၀ အောက် ဝယ်ယူသူတိုင်းအတွက်



Remax Powerbank 5,000 mAh

Traveller Bag

Selfie Stick

လက်ဆောင်အရေအတွက် ကန့်သတ်ထားပါသည်။ ပရိုမိုးရှင်း အစီအစဉ်၏ စည်းကမ်းများသည် Samsung Myanmar မှ သတ်မှတ်ထားသည့် အတိုင်းသာဖြစ်သည်။

# ကြေးမုံ

## ကြော်ငြာ

**အောင်မင်္ဂလာမိုးကုတ်ပိပယနာကျောင်းတိုက်**  
**ဆောက်လုပ်ရာတွင် လျှင်မြန်လှစေရန်အတွက် အကျိုးပြုပေးသော အထူးအားပေး နှိုးဆော်ပေး**



**RC နှစ်ထပ်ကျောင်းဆောင်သစ်**  
**ဆောက်လုပ်မည်ဖြစ်ပါသည်။**

၀။ ၅' X ၅' ပတ်လည် တစ်ခန်းလျှင် - ၅၀၀,၀၀၀ / (ငါးသိန်းကျပ်တိတိ) နှုန်း  
 ၂။ တိုင်တစ်တိုင်လျှင် - ၁၂၅,၀၀၀ (တစ်သိန်း နှစ်သောင်းငါးထောင်ကျပ် တိတိ) နှုန်းဖြင့် ကျောင်းအသကာ၊ ကျောင်းဒါယိကာမ အဖြစ် ပါဝင်လျှင်မြန်နိုင်ပါသည်။

ကျောင်းဒါယကာ၊ ကျောင်းဒါယိကာမ အဖြစ် ပါဝင်လျှင်မြန်နိုင်ပါသည်။  
**ဆက်သွယ်ရန် ဖုန်း - 09 - 432007817 , 09 - 780820215**

**NELC** Don't Worry, Just Speak!  
**NELC**

\* တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း အောင်မြင်ပြီးသူများ အတွက်  
**Communicative English Classes**

- Intro
- Level -1,2,3
- Listening /Speaking -1 & 2
- Grammar
- IELTS Foundation

**Enroll Now!**

စသည့် English Language အတန်းများကို NELC တွင်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

ဖုန်းနံပါတ် - 526311, 523680    ဝိုင်းအောင်ကျော် - 01 256516 ~ 7    မန္တလေး - 09 91023900  
 ပြင်ဦးလွင် - 09 400306019    လားရှိုး - 082 26611    တာချီလိတ် - 084 52572



**ကိုရီးယားဘာသာစကား အခမဲ့အထူးသင်တန်း**

ကိုရီးယား ဆရာ/ဆရာမများ ကိုယ်တိုင် သင်ကြားပေးပါမည်။

စတားပြန်၊ ကိုရီးယားစာမူစာမေးပွဲ အလုပ်ဝင်နိုင်ခြင်း၊ အခြေခံသင်တန်းမှ အလုပ်ဝင်နေသူများလည်း သင်ယူနိုင်ပါသည်။

(စနေ၊ တနင်္ဂနွေ) စနေနေ့ နံနက် (၁၀:၀၀ နာရီမှ ၁၂:၀၀ နာရီထိ)  
 တနင်္ဂနွေ - မွန်းလွဲ (၂:၀၀ နာရီမှ ၄:၀၀ နာရီထိ) (၁၀ ပတ်သင်တန်း)  
 စာရင်းသွင်းရမည့်နေ့ - (၆-၈-၂၀၁၆) မနက် ၉:၃၀ နာရီ  
 ဆက်သွယ်ရန်လိပ်စာ-၉ မိုင်၊ Ocean Condo D 1020၊  
 ဆက်သွယ်ရန်ဖုန်း-09-976275057, 09-960752853.

**မြတ်သုခ**  
 သရိုးစဉ် အမျိုးမျိုးနှင့် လျှင်မြန်/နှစ်ချုပ် ကားမျိုးစုံ ငှားရန် ရှိပါသည်။  
 ယာဉ်ပိုင်ရှင်များဆက်သွယ်ပါ။  
**09-5144756**

**မင်္ဂလာပါ**  
 အိမ်ပြောင်း/အိမ်လှုပ်လုပ်ငန်း၊ မြို့ထူး/နယ်စားများအတွက် ငွေနှုန်းချိုသာစွာဖြင့် Box ကားမျိုးစုံဖြင့် အလုပ်သမားစီမံပေးပါမည်။  
**09-450042704**  
**09-250085116**  
**09-420086286**

**Myanmar Noble College** edexcel Approved Centre No.02711

UK နိုင်ငံ Edexcel ပညာရေးအဖွဲ့မှ တိုက်ရိုက်ချီးမြှင့်မည့် Higher National Diploma (HND) တန်းခွဲကို တက်ရောက်ရန်အတွက် Myanmar Noble College တွင် Foundation Course ကို July Intake တွင်ဖွင့်လှစ်ထားပါသည်။

➢ Foundation Course  
 လိုအပ်သောအရည်အချင်း၊ အခြေခံပညာအထက်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများ  
 • GCE 'O' Level, IGCSE နှင့် LCCI Level "3" အောင်မြင်ပြီးသူများ

➢ Higher National Diploma Courses  
 • Business    • Information Technology  
 • Engineering ( Civil, Mechanical, Electrical & Electronic )

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်း စာမေးပွဲကို ထူးချွန်စွာအောင်မြင်သောကျောင်းသား/ကျောင်းသူများအတွက် Scholarship အစီအစဉ်

တစ်ဘာသာရက်ထုရင် (၁) သိန်း	သုံးဘာသာရက်ထုရင် (၄) သိန်း	ငါးဘာသာရက်ထုရင် (၁၀) သိန်း
နှစ်ဘာသာရက်ထုရင် (၂) သိန်း	လေးဘာသာရက်ထုရင် (၈) သိန်း	ခြောက်ဘာသာရက်ထုရင် (၁၅) သိန်း

No.6(A), Kyoe Sett Yone Street, (B) Quarter, Thuwunna, Thingankyun Tsp, Ygn.  
 01-2331257 / 01-2331276 / 01-2331264 / 09-780639577



**Glory Hope** SEOUL - Korea Language School EPS - TOPIK

အစိုးရတရားဝင် ကိုရီးယား အလုပ်ဝင် Professional တွင်းကျင်းသင်တန်းကျောင်း Better Tomorrow ပညာအရည်ချင်းမလိုဘဲ သင်တန်း ကိုရီးယားမှာ ပိုက်ဆံရှာဖွေ သွားကြရန်

- လစာ(၁၀)သိန်း ဝန်းကျင်ရရှိနိုင်သော အာမခံချက်
- မြန်မာစကား ကျွမ်းကျင်သော ကိုရီးယားလူမျိုးဆရာ Kim သင်ကြားပို့ချချက်များ
- ကိုရီးယား ဘာသာစကားကို လုံးဝမတတ်သူများအတွက် အခြေခံမှစစတင်ပေးသော အောင်မြင်သည်ထိတာဝန်ယူ သင်ကြားပေးနေပါသည်။
- တန်းခွဲသစ်များကို (၁၀.၈.၂၀၁၆)နေ့ နောက်ဆုံးလက်ခံပါမည်။  
 ကိုရီးယားနိုင်ငံကို အမှန်တကယ်သွားချင်သူ သာလာခဲ့ပါ။  
 တွေဝေစေခတ် အရင်ဆုံး ပုန်းဆက်ပြီး တိုင်ပင်ဆွေးနွေးကြည့်လိုက်ပါ။

လိပ်စာ ချမ်းသာဝလာစာ(ပုဗ္ဗန်တောင်)ရပ်၊ အထက်ပုဗ္ဗန်တောင်လမ်း၊  
 ဖုန်း ၃၉၇၅၀၂၂၉၉၁၃၃၊ ၀၉၅၁၅၀၅၅၅  
 လှည်းတန်း ၅၁၂၈၀၄၊ ၀၉၃၀၀၉၃၅၉၂  
 (အရည်ချင်းစစ် စာမေးပွဲ ပြေဆိုနိုင်ရန်အတွက် တန်းခွဲသစ် စာသင်လက်ခံပေးပါမည်)

**တက်နေဝန်း**  
 အိမ်ပြောင်း/အိမ်လှုပ်လုပ်ငန်း (10"/14") Box ကားမျိုးစုံဖြင့် လုပ်သားစီမံပေးပါမည်။  
 ဝန်ဆောင်မှုပေးပါမည်။  
**09-442076599**  
**09-400448695**  
**09-33100721**

**CHINDWIN COLLEGE** helping you engineer your future

**PEARSON** 

**CHINDWIN BUSINESS SCHOOL**

- 2016 July Intake အတွက် Foundation နဲ့ BTEC Higher National Diploma တန်းများ ကျောင်းအပ်လက်ခံပြီ။
- ၁၀ တန်းအောင်ပြီးသူများ၊ တက္ကသိုလ် ပထမနှစ်တက်နေသူများ၊ Foundation တန်း တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။ Foundation ပြီးလျှင် Management, Accounting, Hospitality ၃ မျိုးရွေးချယ်ခွင့် ရှိပါသည်။
- Foundation ပြီးသူများ၊ တက္ကသိုလ် ဒုတိယနှစ် တက်နေသူများ၊ LCCI Level 3 ပြီးသူများ၊ ABE Advanced Diploma ပြီးသူများ၊ BTEC Higher National Diploma လ ၂၀ သင်တန်း တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။
- BTEC HND ပြီးလျှင် UK University of Sunderland, University of Hertfordshire, Sheffield Halam University, Coventry University တက္ကသိုလ်များတွင်ဖြစ်စေ၊ Chindwin TU International College တွင်ဖြစ်စေ နောက်ဆုံးနှစ်တက်ရောက်နိုင်ပါသည်။

www.facebook.com/chindwincollege

Yangon	No. (75), Thein Phyu Road, (Lower Block), Botahtaung Township, Yangon.	☎ 01 297673, 298137
Mandalay	Corner of (77x78)st & (31x32)st, Sebal Building, Greatwall Condo Complex.	☎ 02 72179, 74179
Taunggyi	No 57/16, Myat Yadanar Street, Yae Aye Kwin Quarter	☎ 09 784 038 995, 784 038 996



ကြေးမုံ

ထုတ်လုပ်မှုနှင့်ရောင်းချမှု/ ၂၀၁၁ စာသစ်လ/ (၂၅) တိုင်းရင်းသားစီးပွားရေးဌာန - TMR 004815(0314) / (ဆေးနာရီ) TMR 000394(0314)

**ကျွမ်းကျင်မှုနှင့် အရည်အသွေးတိုးတက်ရေးအတွက် ကျွမ်းကျင်မှု အောင်မြင်ရေး**

မြန်မာတိုင်းရင်းသားစီးပွားရေးနှင့် အထွေထွေအဖွဲ့အစည်းများအတွက် အထူးပင် ဆေးစစ်ရေးစနစ်များဖြင့် အထောက်အကူပြုပေးပါသည်။

**အထူးပင် ဆေးစစ်ရေးစနစ်များဖြင့် အထောက်အကူပြုပေးပါသည်။**

အထူးပင် ဆေးစစ်ရေးစနစ်များဖြင့် အထောက်အကူပြုပေးပါသည်။

အထူးပင် ဆေးစစ်ရေးစနစ်များဖြင့် အထောက်အကူပြုပေးပါသည်။

လိုနေသူကို ပေးမကူမို့ ဖြူစင်စေတနာ ပြည့်ဝစွာဖြင့်

**ဆရာမိုး Follow Me IELTS** တန်းကြိုသင် လက်ခံပြီ။

အင်္ဂလိပ်စာကို ကျွမ်းကျင်နိုင်စွာ ရေးတတ် ပြောတတ်ချင်သူတိုင်း တက်ထားရမည့်

**Universal Institute of ESL (USA) မှ Certificate** ချီးမြှင့်သည့်

**ENGLISH 4 SKILLS Level (1,2) ၊ ၄ ၊ လ နှင့်**

**ENGLISH 4 SKILLS Level (1) တစ်ပတ် (၅) ချိန်တက် (၂) လ အထူး လက်ခံသင်ကြားပြီး**

Essay, Letter ရေးနည်း၊ အင်္ဂလိပ် စာပိုဒ်များ ရေးနည်း၊ ဘာသာပြန်နည်းနှင့် ပြောနည်းတို့ကို နိုင်ငံတကာ သင်ရိုးများ

နှင့် သင်ကြားပေးနေပါသည်။ တတ်ချင်သူတိုင်း တက်၍ တက်သူတိုင်း တတ်ကုန်ကြပါ။ တန်းကြိုသင် **Aug 6** စတင်။

**4 SKILLS Level (1,2,3) တက်ပြီးသူများကို Dip ESL (USA) ချီးမြှင့်မည်။**

အင်္ဂလိပ် ဝါကျတည်ဆောက်မှု၊ စာပိုဒ်ဖွဲ့စည်းနည်းနှင့် ချိတ်ဆက်ရေးသား အသုံးအနှုန်းများကို တတ်ကျွမ်း သေသေချာချာ တတ်မြောက်ပြီး

မြန်မာလို အတွေးတို့ အင်္ဂလိပ်လို ဝါကျဖွဲ့စည်းရေး ရေးတတ်စေမို့ **WRITING** သီးသန့် ၊ ၄ ၊ လ အထူး လက်ခံပြီ။

နောက်ဆုံးပေါ် နိုင်ငံတကာ သင်ရိုးနှင့်အညီ မီမိုကိုယ်တိုင် စနစ်တကျ အသံထွက် လေ့ကျင့်ရင်း အလျင်မြန်ဆုံး တိုးတက်လျက်

**သွက်လက်ဖန်တီးမှု ပြောတတ်စေမို့ SPEAKING** သီးသန့် ၊ ၄ ၊ လ အထူး လက်ခံပြီ။

**4 Skills Band 7** နှင့်အထက် ရအောင် သင်ပေးမည့် **IELTS ၄ ၊ လ အထူး လက်ခံပြီ။**

**ဆရာမ ဒေါက်တာ မြင့်သန္တာ Ph.D** တွဲဖက် သင်ကြားပါသည်။

အင်းဝ စာအုပ်တိုက် (အပေါ်ထပ်) ၊ ဦးထွန်းလင်းခြံလမ်း ၊ လှည်းတန်း ။ **0943125393**

ပိုင်းသီးသန့် ၊ ၄၃၆ (ပ) ထပ် ၊ ကုန်သည်လမ်း (၄၄-လမ်းထိပ်) ။ **01 398118, 295798**

**သတိုးအောင်ဓမ္မ DESKTOP & LAPTOP**

Core 2 Duo/ Celeron, RAM-2GB, Graphic 828MB, HDD-80GB ဂျီပီ: 15.6" Screen Size ရှိသော

ရုံးသုံး/ကျောင်းသုံး/ လုပ်ငန်းသုံးရန် အရမ်းအရမ်းသင့်တော်သော

**Laptop တစ်လုံးလျှင် (80,000 Ks) ဖြင့်ရောင်းချပေးနေပါသည်။**

**ယနေ့ (30.7.16) မှ (7.8.16) အထိ အထူးအစီအစဉ်**

**မှတ်ချက်: ဓနန် ကျပ် (၁၀၀၀၀/-) ဖန်တီးခြင်းဖြင့် ၈၀၀၀၀ Ks လုပ်နိုင်ပါသည်။ (1 Year)**

**(၅) လုံးအထက်ပေါ်လှည့်ပတ်မှု / လက်ကား ရောင်းချခြင်းရောင်းချပေးပါသည်။ (Parts & Services)**

အမှတ်(၁၁၆) ဆိပ်ကမ်းသာလမ်း(ပဟာဝန်လမ်းနှင့် ကွန်သလမ်းကြား) ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ စမ်း ၀၁-၂၅၀၀၀၊ ၀၉-၅၀၀၀၀၀၀

အမှတ်(၆၆/၆၈) တိုက်(A) အနီး(D) ဝိသိဇ်လမ်း(ကြီး) ကမာရွတ်မြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊ စမ်း ၀၉-၄၃၀၀၀၀၀၊ ၀၉-၄၃၀၀၀၀၀

အမှတ်(၁-၅၅) ဖွဲ့စည်းထုတ်လုပ်ရေး ဧရာဝတီဘက်လမ်း၊ မြို့မဓနန် နေပြည်တော်မြို့၊ စမ်း ၀၉-၄၂၀၀၀၀၀၊ ၀၉-၅၀၀၀၀၀၀

မြေညီထပ်ရောင်းမည်

- MBR(1), BR(1), Aircon(2)လုံး
- ကြေးမြားပြည့် တိုက်ခိုင်း ရေပေးစနစ်
- အပေါ်ထပ်-မြေညီ (Hall)
- မြင်ဆင်ပြီး
- ပေ(၁၂'x၅၀')မြေညီ(ထပ်ခိုးငို)ပါ
- ဝန်ဆောင်မှုနယ် တက်ပျော့တော်လှမ်း
- ကျွန်းတော်လမ်းမနီး၊ ကားထားရ
- ပိုင်ရှင်ကိုယ်တိုင်ရောင်းမည်။ (ပြားမလှ)
- ဖုန်း-095185350, 0973156494

**ရောင်ခြည်သစ်** (ပရိတ်)

**အိမ်ခြံမြေအိမ်ထောင်စုကုမ္ပဏီ**

No. 114, Myintmar Road, Yangon 110, Myanmar

Office: 09 450454770, 09 450454771, 09 450454772, 09 450454773, 09 73123455, 09 73123450

၁၇.၈.၂၀၁၆ မှ ၂၁.၈.၂၀၁၆

**LASHIO TRADE FAIR 2016** မြို့တော်ခန်းမ

ပြခန်းစုံစမ်းရန် SMART GROUP Ph:01-656875, 667473, 09-73014777, 09-5099079, 09-5003618

လားရှိုးမြို့

**MCC Polytechnic College များပွင့်ပါပြီ**

သင်တန်းပြီးလျှင်ပြီးချင်း အလုပ်အကိုင်အခွင့်အလမ်းများရရှိခြင်း ခွဲ၊ ဝိဝေချား ဆက်လက်တက်ရောက်နိုင်ပါပြီ

**BTEC - HND (Level - 4 and Level - 5) အင်ဂျင်နီယာ ဒီပလိုမာ**

- Construction & the Built Environment (Civil Engineering)
- Mechanical Engineering
- Electrical and Electronic Engineering

**BTEC - HND (Level - 4 and Level - 5) ကွန်ပျူတာ ဒီပလိုမာ**

- Computing & Systems Development

**MITT ဆက်သွယ်ရေး အင်ဂျင်နီယာ ဒီပလိုမာ**

- Telecommunication Engineering Diploma/ Degree

တက္ကသိုလ်ဝင်တန်းအောင်မြင်ပြီးသူများနှင့် သွားပြီးသူများ အထောက်အကူပြုပေးရန် အတွက် အချိန်ပြည့်/အချိန်ပိုင်း သင်တန်း အဖြစ် တက်ရောက်နိုင်ပါပြီ။ Full Time (Mon-Fri) / Part Time (Sat-Sun)

**Enroll Now!**

MCC Polytechnic College (Yangon) - 01-245762, 01-652236, 01-652237, 01-249152  
 MCC Polytechnic College (Mandalay) - 09-788411256, 09-91034062, 09-402671562, 02-77930  
 MCC Polytechnic College (Naypyitaw) - 09-31354842, 09-254148940  
 MCC Polytechnic College (Monywa) - 09-965676777, 09-265333120,  
 MCC Polytechnic College (Patheingyi) - 09-451 888 373, 09- 773 510 899  
 MCC Polytechnic College (Yatanarpon) - 02-5178112, 02-5178132, 02-5178113

**အောင်မြင်စွာ အိမ်ထောင်စုကုမ္ပဏီ**

အိမ်ထောင်စုကုမ္ပဏီ အိမ်ထောင်စုကုမ္ပဏီ

ပြုစုခြင်း/ နယ်စပ်များအတွက်

ဈေးနှုန်းချိုသာစွာဖြင့်

Box ကား ပျိုးရိဖြင့်

အလုပ်သမားစီစဉ်ပေးပါသည်။

**09-250095114**

**09-421041338**

**09-73224763**

**အရံမြို့နယ်**

အထူးပင်

အိမ်ထောင်စုကုမ္ပဏီ

ထောင်စုကုမ္ပဏီ

များရှိ မြေတွက်များကို

ဈေးကောင်း ပေးပေးပါသည်။

**09-6809893**

**09-5120620**

**KONICA MINOLTA PRINTING SOLUTIONS**

ကမ္ဘာ့ဈေးအသက်သာဆုံး ရောင်စုံ မိတ္တူကူးစက်

**bizhub C221**

မိုးရာသီ အထူး PROMOTION 18 July to 30 September 2016

လုပ်ငန်းရှင်များနှင့် မိတ္တူဆိုင်များအတွက် ငွေကျပ် (၁၀) သိန်း အထိ လျှော့ဈေးရရှိမည့် အထူးအခွင့်အရေး။

Since 1961

**Gandamar** HOTLINE : 09-253 547 980  
 O.A. & Business Solutions 09-253 547 981

FREE GIFTS Pagepro 5650DN (Mono Laser Printer) Copier Desk

3 Years Limited On-site Service





# အထူးဒေသ(၄)(မိုင်းလား)က ပြည်ထောင်စုမှ ခွဲမထွက်ရေးမှုကို ဆက်လက်ဆုပ်ကိုင်ထားမည်ဟု ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်နှင့် အထူးဒေသ(၄)(မိုင်းလား)အဖွဲ့တို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ် ပြောကြား

**ရန်ကုန် ဩဂုတ် ၁**  
ပြည်ထောင်စု ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံ-(၂၁)ရာစုပင်လုံ ကျင်းပရေးနှင့် စစ်လျဉ်းပြီး ဒေါက်တာတင်မျိုးဝင်း ဦးဆောင်သည့် ငြိမ်းချမ်းရေး ကော်မရှင်နှင့် အထူးဒေသ(၄)(မိုင်းလား)ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် စည်းလုံးရေးကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးစိုင်းလင်းခေါင်းဆောင်သည့် အဖွဲ့တို့သည် ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် ရန်ကုန် မြို့ရှိ အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးဗဟိုဌာန (NRPC) ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။ (ယာဝု)

ဆွေးနွေးပွဲတွင် အထူးဒေသ(၄) (မိုင်းလား)အဖွဲ့က နိုင်ငံရေးအခြေခံမူအနေဖြင့် ပြည်ထောင်စုမှ ခွဲမထွက်ရေးမှုကို ဆက်လက်ဆုပ်ကိုင်ထားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ငြိမ်းချမ်းရေးညီလာခံတွင် အားလုံးပါဝင်နိုင်ရေးကို ဖော်ဆောင်သင့်သည်ဟု ဆွေးနွေးကြောင်း ငြိမ်းချမ်းရေးကော်မရှင်အတွင်းရေးမှူး ဦးခင်ဇော်ဦးက ဆွေးနွေးမှုအပြီးတွင် မိဒီယာများကို ပြောကြားသည်။



စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၅ သို့ \*

**အာဆီယံအမျိုးသမီး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ အိမ်ရှင်မြန်မာနှင့် ဝီယက်နမ်တို့ ဆီမီးတွင် တွေ့ဆုံ**

**မန္တလေး ဩဂုတ် ၁**  
၂၀၁၆ အာဆီယံ အမျိုးသမီး ဘောလုံးပြိုင်ပွဲ ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲများကို ဩဂုတ် ၂ ရက်တွင် မန္တလေး သီရိကင်း၌ ဆက်လက်ကျင်းပမည် ဖြစ်ပြီး အိမ်ရှင်မြန်မာအသင်းသည် ဝီယက်နမ်အသင်းနှင့် ယှဉ်ပြိုင် ကစားရမည်ဖြစ်သည်။

ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ်များအဖြစ် ညနေ ၃ နာရီတွင် ဩစတြေးလျ ယူ-၂၀ အသင်းနှင့် လက်ရှိချန်ပီယံ ထိုင်းအသင်း၊ ညနေ ၆ နာရီတွင် ဝီယက်နမ်အသင်းနှင့် အိမ်ရှင်မြန်မာအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားရမည်ဖြစ်ပြီး မန္တလေးမြို့ရှိ မန္တလေးသီရိကင်း၌ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာအသင်းသည် အုပ်စုစုတံယနေရာရရှိသောကြောင့် ဆီမီးဖိုင်နယ်ပွဲစဉ် ရှေးဆွဲထားမှုအရ ပထမပွဲကစားရမည်ဖြစ်သော်လည်း စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ○



## ရတနာပုံတက္ကသိုလ်ဝင်းအတွင်း ရော့တီမြစ်ရေဝင်၍ ကျောင်းပိတ်ထားရ

**မန္တလေး ဩဂုတ် ၁**  
မန္တလေး(ဧရာဝတီ)ဆိပ်ကမ်းတွင် ဇူလိုင် ၃၀ ရက်မှစ၍ မြစ်ရေမြင့်တက်မှုမှာ စိုးရိမ်ရေအမှတ် ကျော်လွန်ခဲ့ပြီးနောက် ရတနာပုံတက္ကသိုလ်ကျောင်းဝင်းအတွင်း လေးပေခွဲကျော် ရေဝင်ရောက်ခဲ့သဖြင့်(၁၆ပုံ) စာသင်ကြားခြင်းမပြုနိုင်သောကြောင့် ယနေ့မှစတင်၍ ခေတ္တကျောင်းပိတ်ထားရကြောင်း သိရသည်။

“စာသင်လို့ မရတော့တဲ့အခြေအနေကြောင့် ခေတ္တပိတ်ထားလိုက်တာပါ။ အရင်ရေကြီးတုန်းက တစ်လက်မ၊ နှစ်လက်မ တဖြည်းဖြည်းတက်လာပြီး တစ်ရက် နှစ်ရက်နေ ရေပြန်ကျတယ်။ ၂၀၀၇ ခုနှစ်တုန်းကလည်း တစ်ကြိမ် ကျောင်းပိတ်ရတဲ့အထိ ရေဝင်ခဲ့ဖူးပါတယ်” ဟု စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ◆

**ရော့တီမြစ်ရေအခြေအနေ နေပြည်တော် ဩဂုတ် ၁**  
ယနေ့မွန်းလွဲ ၁၂ နာရီခွဲတိုင်းထွာချက်အရ ဧရာဝတီမြစ်ရေသည် မန္တလေးမြို့နှင့် စစ်ကိုင်းမြို့တို့တွင် နှစ်ပေခန့်၊ မြင်းမူမြို့တွင် တစ်ပေခွဲခန့် ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအထက်သို့ ကျော်လွန်နေပြီး နောက်သုံးရက်အတွင်း ယင်းမြို့များ၏ စိုးရိမ်ရေမှတ်အသီးသီးအောက် ပြန်လည်ကျဆင်းနိုင်ကြောင်း မိုးလေဝသနှင့် လေဗေဒ ညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ (ကြေးမုံ)

**KBZ BANK**  
STRENGTH OF MYANMAR

**BEST BANK IN MYANMAR**

Awarded By : EUROMONEY **EUROMONEY** AWARDS FOR EXCELLENCE 2016